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این اســتدلال که گفته شــود: »مهم نیست 
اگر نیروی انســانی پایین رده بی ســواد باشد«، 
خنده دار و غیرمنطقی اســت. پیشرفت جهان 
امروز، اساســا با چنین منطقی همخوانی ندارد. 
اگر قصد داریم پیشرفت و توسعه پیدا کنیم و در 
مقایسه با کشور های دیگر نیز حرفی برای گفتن 
داشته باشــیم، باید این نوع طرز فکر را فراموش 
کنیم. هم اکنون راننده کامیون نیز، باید ســواد 
کافی داشــته باشــد، چرا که حتی کامیون های 
امروزی، به سیســتم هایی مجهزند که آشنایی 
با زبان انگلیســی را لازم دارند. در سایر مشاغل از 
جمله کشــاورزی نیز شــرایط به همین ترتیب 
است. کار با ماشین آلات کشــاورزی جدید نیز 
به ســواد و دانش کافی نیاز دارد و نمی توان گفت 
افراد بی ســواد می توانند مشاغلی را که تا همین 
اواخر سنتی تلقی می شد، به راحتی انجام دهند. 
کشت و صنعت های پیشــرفته به شکل طراحی 
شــده اند که حداقل مدرک مورد نیــاز برای کار 
در این حوزه، فوق دیپلم است. اگر قصد داریم به 
همان شیوه سنتی در تمامی مشاغل، پیش برویم 
و از ابزارآلات و تجهیزات فرسوده استفاده کنیم، 
وضعیت فعلی، جوابگوی نیاز ها خواهد بود، اما در 
این شرایط نه تنها نرخ توســعه ملی بالا نمی رود، 
بلکه رفاه و توســعه نیز افزایش پیدا نمی کند، فقر 
در جامعه گســترش خواهد یافت و عملا شاهد 
افزایش حاشیه نشینی و عدم اثربخشی نیرو های 
انسانی در کشور خواهیم بود. اما اگر قصد داریم با 
تکنولوژی های روز پیــش برویم، حداقل، دیپلم، 
باید برای همه اجباری باشــد و تسلط بر یک زبان 
بین المللی )ترجیحا انگلیسی( می تواند در رشد و 
توسعه کشور و مشارکت حداکثری نیروی انسانی 

مفید و اثربخش باشد...

دنده عقب در واگذاری خودروسازان

 صفحه 3
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» پول و ارز « در گفت و گو با نماینده مجلس بررسی کرد؛

انحلال نهضت سوادآموزی 
مگر بی سوادی ریشه کن شد؟

» پول  وارز « بررسی می کند؛

استفاده بیش از حد فراورده های 
چایی برای لاغری! 

مجلس شورای یمن:

نظامیان آمریکایی و انگلیسی 
هدف مشروع ارتش یمن هستند

در حالی که بیش از ۴۴ سال از تاسیس سازمان نهضت سوادآموزی می گذرد، پیشنهاد انحلال این سازمان در 
کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه داده شده است و در صورت تصویب نمایندگان مجلس در صحن علنی، 

این سازمان منحل و ماموریت های آن به معاونت ابتدایی وزارت آموزش و پرورش سپرده می شود...

 اقتصاد جایی
 بی سواد ها نیست

 ادامه درصفحه 2
 صفحه 2

یادداشت
 مرتضی افقه

» پول و ارز « گزارش می دهد؛ 

گروسی کلید فرار از تحریم ها

محمدرضا پورابراهیمی:

تعداد فروشگاه های 
متصل به سامانه کالابرگ 
الکترونیک افزایش یابد

آگهی مناقصه عمومی
)آسفالت(

مرحله اول ) نوبت اول(

شهرداری بستان آباد در نظر دارد به استناد  مصوبه شــماره 111 مورخه 1402/02/18 فراخوان 
عملیات پخت ، حمل و پخش آسفالت سطح شهر بستان آباد را از طریق مناقصه عمومی به شرکت 

ها و پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید.
لذا شرکت ها و پیمانکاران واجد شرایط می توانند از تاریخ نشر مناقصه مرحله دوم )نوبت اول ( جهت دریافت 

اسناد مناقصه به آدرس www.setadiran.ir   مراجعه نمایند. 
کلیه مراحــل برگزاری مناقصه از دریافت و تحویل اســناد فراخوان تا بازگشــایی پاکت ها از طریق ســامانه 

تدارکات دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد.
متاقضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه ، نســبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای 
الکترونیکی ) به صورت بر خط ( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر ســازمانی اقــدام لازم  را به عمل آورند و 

تلفن راهبری و پشتیبانی سامانه ستاد 1۴56 می باشد.
مواحد زمانی :

تاریخ انتشارمناقصه13 /06/  1۴02                  
مهلت دریافت اسنادمناقصه: از تاریخ 1۴02/06/13 الی 1۴02/06/20

آخرین مهلت ارسال پیشنهادات:1۴02/07/01 
زمان بازگشایی پاکت ها: 1۴02/07/01  

شرایط شرکت در مناقصه : 
1- برآورداولیه آسفالت ریزی ۴0/051/8۴5/251 ریال می باشد .

2- متقاضیــان جهت شــرکت در مناقصه باید ســپرده شــرکت در مناقصه را کــه 5 درصد مبلــغ برآورد 
)2/002/592/262ریال( می باشــد که بایدبه صورت ضمانتنامه بانکی و یا به حساب  شهرداری بستان آبادنزد 
بانک ملی شعبه بســتان آباد واریز و تصویر فیش واریزی یا ضمانتنامه بانکی را به انضمام سایر مدارک در قسمت 
مربوطه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت بارگذاری نموده و اصل آن را قبل از پایان مهلت شرکت در مناقصه به 

واحد مالی شهرداری بستان آباد تحویل نمایند.
3- کلیه اطلاعات و شرایط شرکت در مناقصه در ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت قابل مشاهده، بررسی و 

انتخاب می باشد.
4- در صورتی که برنده اول و دوم و ســوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشــوند سپرده آنان به ترتیب ضبط 

خواهد شد.
5- شهرداری در رد و یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار می باشد.

6 - پرداخت هزینه های انتشار آگهی مناقصه بر عهده برنده مناقصه  می باشد.
7 – اطلاعات تماس و آدرس : بســتان آبــاد ، خیابان جمهوری جنب پارک صبا – شــهرداری بســتان آباد: 

۴3332۴22
تاریخ انتشار آگهی مرحله اول - نوبت اول 1۴02/06/13
تاریخ انتشار آگهی مرحله اول - نوبت دوم 1۴02/06/20 

مجید ممی زاده
شهردار بستان آباد

آگهی مزایده عمومی 
املاک

مرحله دوم – نوبت دوم
شهرداری هشترود در نظر دارد به  استناد مجوز شماره 99مورخه 1402/05/03 شورای اسلامی 
شهر هشترود ، املاک جدول مندرج در سامانه ستاد را با قیمت پایه اعلامی بصورت آگهی مزایده 

وازطریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( واگذار نماید..
کلیه مراحل برگزاری مزایده ازدریافت اســناد مزایده تا ارائه پیشــنهاد مزایده گران و بازگشــایی پاکت ها از 
طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به ادرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و 
لازم اســت مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 

الکترونیکی راجهت شرکت در مزایده را محقق سازند .
شرایط شرکت در مزایده :

1 – مبلغ سپرده شــرکت در مزایده 5 درصد قیمت املاک می باشد که میبایستی شرکت کنندگان طی فیش 
به شماره حساب سپرده بنام شهرداری هشترودکه در ســامانه ثبت گردیده ،واریز  واصل فیش واریزی را به دبیر 

خانه شهرداری تحویل و رسید دریافت نمایند.
2 – جدول املاک در سامانه دولت )ستاد ( درج شــده و علاقمندان می توانند به سایت مراجعه و مشخصات و 

مختصات املاک را ملاحضه نمایند.
3 - اطلاعات تماس دستگاه مزایده گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مزایده و ارائه پاکت 

های الف : آدرش هشترود – خیابان امام خمینی – شهرداری هشترود . تلفن تماس 52622225 – 0۴1
4 – اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : 

مرکز تماس : ۴193۴ – 021 
5 – شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد و و به پیشــنهادات مبهم و مخدوش ترتیب اثر داده 

نخواهد شد.
6 - در صورتی که برنده اول و دوم و ســوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند ســپرده آنان به ترتیب ضبط 

خواهد شد.
7 – هزینه چاپ آگهی برعهده برنده مزایده می باشد.

مواعد زمانی :
1 – علاقمندان می توانند از تاریــخ 1۴02/06/06 لغایت 1۴02/06/26 قیمت های پیشــنهادی خود را در 

سامانه الکترونیکی دولت )ستاد ( بارگذاری نمایند.
2 -  مهلت زمان دریافت اسناد مزایده : ازمورخه 1۴02/06/06 الی 06/16/ 1۴02می باشد.

3 – مهلت بازدید از املاک از تاریخ 1۴02/06/06 لغایت 1۴02/06/25 می باشد.
4 - مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ازمورخه 1۴02/06/06 الی 1۴02/06/26می باشد. 

5 – بازگشایی پاکات به تاریخ 06/27/ 1۴02 ساعت 13می باشد.
6 – اعلام برنده به برنده گان املاک 1۴02/06/27 ساعت 13 خواهد بود .

تاریخ انتشار مرحله دوم– نوبت اول: 06./1۴02/06
تاریخ انتشار مرحله دوم – نوبت دوم : 1۴02/06/13 

مهدی پورصادق
شهردار هشترود
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  سال دوم

سخنگوی دولت گفت: با احداث و بهسازی نیروگاه ها در 
دو سال گذشته، قطعی برنامه ریزی شده نداشتیم.

به گزارش ایسنا، علی بهادری جهرمی در حساب کاربری خود 

در توییتر با انتشار هفتمین »گزارش دو سال خدمت« نوشت:
»آب و برق دسترس پذیرتر شد.

تا پیش از دولت ســیزدهم در بهار هم جدول خاموشــی بخش 

خانگی ارائه می شــد؛ با احداث و بهســازی نیروگاه ها در 2 ســال 
گذشته، قطعی برنامه ریزی شده نداشتیم، در تولید برق دوازدهم 

دنیا شدیم.

بهادری جهرمی:آب و برق در دولت سیزدهم دسترس پذیرتر شده است

دو ماهه پیــش رو برای ایــران خیلی 
سرنوشت ســاز است از یک ســو رافائل 
گروســی، مدیر کل آژانــس بین المللی 
انرژی اتمی گزارش جدیدش را منتشــر 
میکند  و از سوی دیگر با نشست نیویورک 
و تاریخ 18 اکتبر یعنــی زمان لغو تحریم 
های تسهیلاتی و روز انتقال برجام مواجه 
هستیم .گزارش گروسی احتمالا چه لحنی 
دارد و تاثیر آن بر رویداد های پیشــه رو 

چیست؟ 
رضا قیدر/ابراهیم متقی استاد دانشگاه تهران 

گفت .
*ما می خواهیــم راجع به یک ســری تاریخ 
های کلیدی کــه در یکی دوماه پیشــه رو با آن 
مواجه می شویم صحبت کنیم . اولین تاریخ 11 
ســپتامبر یا 20 شهریور اســت که پرونده ایران 
در نشست شــورای حکام در دست شورا قرار می 
گیرد ،دومین تاریخ درواقع تاریخ 19 ســپتامبر 
یا 28 شهریور است که آقای رئیسی به مجموعه 
عمومی می روند و ســومین تاریخ هم 18 اکتبر 
یا 26 مهر اســت که هم ما شاهد لغو تحریم های 
موشکی وپهپادی هستیم و هم روز انتقال برجام 
است اما من میخواستم شما این را توضیح دهید 
که پیش از همه ی این ها قرار اســت آقای رافائل 
گروسی گزارش دوره ی خود را به شورای حکام 
دهد، به نظر شــما در فضایی که قــرار داریم این 

گزارش چه سمت و سویی خواهد داشت؟ 
 کلا شهریور و سپتامبر یک نقطه ی عطف در 
ارتباط با تعولات بین المللی محســوب می شود 
از یک طرف بســیاری از مجموعــه های مربوط 
به ســازمان های بیــن المللی اجلاســی های 
خودشان را برگزار می کنند به ویژه بحث مربوط 
به شــورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی 
اســت همینطور که شما اشــاره کردید گروسی 
میخواهد بحث تکمیلی گزارش ژوئن را داشــته 
باشــد در ژوئن گروسی پیشــنهاداتی را داد که 
بر اســاس آن پیشــنهادات به صــورت تلویحی 
درخواست شده بود مه ایران خودش را با تعهدات 
مربوط به پروتکل الحاقــی تطبیق دهد. ما اینجا 
یک بحثی را داریم و آن مربوط می شود به قانون 
همکاری هــای راهبردی که مجلــس تصویب 
کرده است مســئله ی اصلی این اســت که تا به 
حال نمایندگان آژانــس مذاکراتی که با مقامات 
سازمان انرژی اتمی ایران داشتند با چالش جدی 
رو به رو نبودند برخی از دوربین هایشــان را نصب 
کردند اما این دوربین هــا ماهیت آفلاین دارین و 
طبیعی اســت که ایران باتوجه به قانون مجلس 
و باتوجه به اینکه آمریکا بــه صورت یک جانبه از 
برجام خارج شده اســت تعهداتش را دروضعیت 
تعادل جدید قــرار داده یعنی تعهداتش را نادیده 
نگرفته اما ســطح همــکاری هایــش را به کونه 
ای تنظیم کرده که بر اســاس هر گونه همکاری 
ایران بایــد اژانس همچنین ایــالات متعهده در 
ارتباط با مسائل تحریم ها و گزارشی که آژانس به 
شورای حکام می دهد باید انعطاف داشته باشند 
،فضای فعلی و فضای پسابرجامی ،در فضای پسا 
برجامی نه آمریکا می تواند انتظار داشــته باشد 
که ایران به همه ی تعهداتش پایبند باشــد و نه 
قوانین داخلی ایران این اجازه را به ایران می دهد، 
بنابراین گزارشی که گروسی خواهد داشت یک 
گزارش انتقادی مبهم و نسبی خواهد بود، یعنی 
این که تایید نمی کند که ایــران در فضای فعلی 
در وضعیت عدم دسترســی قــرار دارد برخی از 
مقامات و کارگــزاران ایرانی هم بحــث هایی را 
به صورت غیر مســئولانه مطرح مــی کنند که 

حساسیت آژانس را بیشتر می کند ، خب در این 
شرایط مهمترین بحثی که وجود دارد این است 
که ایران پرونده اش به شورای امنیت نخواهد رفت 
یعنی گزارش گروسی یک گزارش تند و رادیکالی 
نیســت که مبتنی بر این باشد که ایران همکاری 
نکرده و یا به اینکه به برخــی از تهداتش با آژانس 
بی توجه بوده است بنابراین ایران روند همکاری 
های نســبی و محدود خودش را ادامه می دهد و 
این همکاری ها به معنای اجرای پروتکل الحاقی 
محسوب نمی شود به همین دلیل است مه جهت 
گیری گروسی یک جهت گیری انتقادی است که 
مطالباتش از ایران باقی است اما این جهت گیری 
با توجه به مذاکراتی که ایران در دوحه و مسقط با 
امریکایی ها داشــتنت در وضعیت قطع قرار نمی 
گیرد، شورای حکام نگاهش احتمالا ارتقای سطح 
همکاری های ایران و اژانس خواهد بود، مهمترین 
مسئله ای که احتمالا گروسی به آن اشاره خواهد 
داشت بحث مربوط به زیر ساخت های هسته ای 
ایران است که در فردو وجود دارد . یکی از عناصر 
تاثیرگذار در زیر ســاخت های اصلی ایران بحث 
اورانیــوم 63 درصدی اســت که غنی شــده که 
خیلی امریکایــی ها و اژانس تلاش داشــتند که 
ایران ســوختش را رقیق کند و طبیعی است که 
ایران در این شــرایط این کار را انجام ندهد اما اگر 
پول های بلوکه شــده ی ایران آزاد شود احتمالا 
انعطافی در فضای همکاری هــای ایران و آژانس 
به وجود خواهد امد ،گزارشــی که بلومبرگ ارائه 
داد یک گزارش قطعی محسوب نمی شود و یک 
حدس اســت برای اینکه میزان آمادگی ایران را 
تست کنند و ایران تا زمانی که ساختار تحریم ها 
حفظ می شود تمایلی به تغییر در ساختار اصلی 

خودش ندارد.
 ســوخت بالای 60 درصد ما هنوز رقیق 

نشده
 بله درست است اما ایران این تعهد را به آژانس 
داده است که بالاتراز 63 درصد غنی سازی انجام 
ندهیم و خود این برای آژانس یک موفقیت است 
و برای ایران یک همــکاری صادقانه برای اینکه 
بحث های مربوط بــه ایران در رابطــه با آژانس 
،تحریم ها به ویژه قطع نامــه 2231 در معرض 

انعطاف بیشتر بین المللی قرار بگیرد.
اگر ایران بحث پروتکل الحاقی را اجرا 
کند چه تاثیری روی روند اتفاقاتی که قرار 

است روز 18 اکتبر بیافتد داشته باشد؟ 
 ایران یکســال بعد از خروج ترامــپ از برجام 
اجرای پروتکل الحاقی را متوقف کرد ،اقدام ایران 
یک اقدام نسبتا متوازن با سیاست عدم همکاری 
ایالت متحده بود ،وقتی که امریکایی ها تمایلی به 
اجرای برجام ندارند طبیعی است که در آن شرایط 
ایران نتواند تعهدات قانونی توجه داشته باشد که 
یک طرف اصلی حقوق ایــران را برای همکاری 
های هسته ای نادیده گرفته است و آن مسئله ی 
مربوط به تحریم ها بوده اســت، بحث ایران  هم 

چــه در دوره روحانی و چه در دوره رئیســی این 
بوده اســت که اگر امریکایی ها به تعهدات برجام 
برگردند ایران هم برخواهد گشت. در فضای فعلی 
ما دوتا بحث داریم، یک بحــث مربوط به اجرای 
پروتکل الحاقی است و یک بخش دیگر مربوط به 

تصویب و پارلمان و به نتیجه رساندن آن.
ما برای مرحله دوم زمان زیادی داریم ، یعنی 
شرط اولیه ی رکتیفای کردن این است که شما 
آن را قبول داشته باشید و اجرا کنید، ایران بحثش 
این است که تا زمانی که ساختار تحریم ها وجود 
دارد طبیعی است که قادر نخواهد بود که تعهدات 
قبلی اش را اجرا کند بنابراین آنچه که مربوط به 
پذیرش ایران به صورت رکتیفای کردن قرارداد 
الحاقی است من بعید میدانم در زمان مقرر انجام 
بگیرد و همانگونه ای که بحث های مربوط به لغو 
برخی از تحریم های که علیه ایــران وجود دارد، 

آن هم در وضعیت تعخیلی همراه خواهد شد.
 در روز 18 اکتبر که روز انتقال هم است 
اروپا قرار اســت تحریم هــای پهپادی و 
موشکی ایران را لغو کند و یک سری تحریم 
های دیگر مثل تحریم های تسهیلاتی ، به 
خاطر اینکه امریکا تعهداتش را اجرا نمی 
کند ، برخورد و واکنش اروپا فکر می کنید 

چطور باشد؟ 
 اروپایی ها نســبت به تحریم های تسهیلاتی 
ایران بسیار مصمم هستند ، بحث اروپا این است 
که تحریم ها ادامه پیدا کنــد ،حالا به چه دلیل؟ 
چون قابلیت های تسهیلاتی ایران بیش از همه 
تهدیدی برای اروپا محسوب می شود ولی طبیعتا 
ایران این آمادگی را دارد کــه همکاری هایش را 
با شــورای امنیت ادامه دهد ،مشــروط بر اینکه 
امریکایی ها هم بخشــی از ان تعهدات مربوط به 
وظایف خودشــان را برای پایان دادن به تحریم 
های ایران ،چه تحریم های اقتصادی و چه تحریم 
های تسهیلاتی را در دســتور کار قرار دهند . در 
فضای فعلی من نشانه ی موثر و مثبتی نمیبینم 
برای اینکه ایران اماده ی رکتیفای کردن پروتکل 
الحاقی را داشته باشد و یا امریکایی اماده ی پایان 

دادن به تحریم های اقتصادی ایران باشد.
 اگر اروپا بخواهــد در آن روز تعهداتش 
را نقض کند کلا برجام تمام میشــود، چه 

اتفاقی رخ می دهد؟ 
 برجام در وضعیت تعلیق قــرار دارد به همین 
دلیل است که مذاکرات ایران و امریکا خیلی وقت 
اســت که دیگر مذاکرات برجامی نیست ،امریکا 
کلا تمایلی ندارد که برجام در وضعیت نهایی قرار 
گیرد خیلی از کارگــزاران ایرانی اعتقاد دارند که 
روسیه عامل وقفه در اجرای برجام شده است اما 
واقعیت این اســت که روســیه زیرنفت نیست و 
روسیه محدود کننده ی اصلی در ارتباط با ایران 
نبوده است ،روسیه درگیر بحران اوکراین است و 
مشــکلات و چالش های امنیتی خودش را دارد 
و این احتیاج به یک نوع اعتماد ســازی است که 

امریکایی ها و اروپایی ها باید داشته باشند .
اروپا با توســل به چه ابزاری می خواهد 

این تحریم های موشکی را حفظ کند؟
 اروپایی ها از یک طرف نگرانی امنیتیشــان 
نســبت به امریــکا در رابطــه با قابلیــت های 
تسهیلاتی ایران بسیار بالا است یعنی بحث ایران 
، روسیه و اوکراین اســت .اروپایی ها این را برای 
خودشان تهدید می دانند و نکاهشان این است مه 
این فضا تهدیدات امنیتی آنها را بیشتز می کنیم 
اما واقعیت این اســت که ایران هیچ گونه تهدید 
امنیتی و تهدید تســهیلاتی علیه اروپا محسوب 
نمی شــود ،این اروپایی ها هستند مه باید بحث 
های اعتماد ســازی و تنش زدایی را در دســتور 
کار قرار دهند اما اروپایی ها به صورت مســتقیم 
درکیر نمی شوند ،سیاست های اروپایی این است 
که خودشان را در سپر امنیتی امریکا قرار دهند 
و امریکا را محور اصلی محدود ســازی مذاکره با 
ایران و یا کنش های انعطــاف پذیر دوجانبه قرار 

دهند.
 تداوم این تحریم ها با اســتفاده از مولا 

مکانیزم ماشه است یا ابزار دیگر؟ 
 بر اساس خروج امریکا از برجام است

 تداوم تسهیلاتی که در 26 مهر لغو شود 
؟ 

 وقتی که امریکا به جمع بندی لازم نرســیده 
باشــد که لغو تحریم ها امنیت منطقه ای و بین 
المللی را تثبیــت میکند ، امریکا که پاســخگو 
نیست در برابر تعهداتش، طبیعی است که اینجا 
اســتنکاف میکند .اقدامی که ایران میکند اقدام 
متقابل خواهد بود تنها اقــدام متقابل ایرانی که 
میتواند انجام دهد بحث پروتکل الحاقی و حفظ 

ساختار قابلیت های هسته ای ایران است .
 تاثیر گزارش اقای گروســی که منتشر 
میکنند روی ســفر اقای رئیسی به مجمع 
عمومی و اینکه گفته شــده توی حاشیه 
ی این مجمع احتمالا یــک مذاکرات غیر 
مســتقیم بین ایران و امریکا برگزار شود 
و حتی از ان به عنــوان اخرین تلاش برای 
احیای برجام یاد شد ، اگر این گزارش مبهم 
ارائه شود و ما شــاهد گزارش خود شورای 
حکام باشــیم، بعداز ان فکر میکنید چه 
تاثیری روی سفر اقای رئیسی و به ویژه این 

نشست دارد؟ 
 گزارش شــورای حکام یــک گزارش 
باتهدید پر شــدت محســوب نمی شود 
،گزارش گروسی و شورای حکام یک نوع 
گزارش هشــداری خواهد بــود ،از ایران 
درخواســت خواهند داشت که همکاری 
های بیشتری را انجام دهند اما ایران این 
همکاری ها را در ازای همکاری های متقابل 

درخواست خواهد کرد . 
نکته ی بعدی کــه وجود دارد این اســت که 
مذاکرات نیویورک خیلی تعیین کننده اســت 
و خیلی اهمیــت دارد و به ما ایــن ابتکار عمل را 
میتواند دهد برای اینکه بــا اروپایی ها و امریکا و 
روس ها و مقامات سازمان ملل و مقامات شورای 
حکام اژانس و گروســی طبعا مذاکرات و توافق 
هایی داشته باشیم بنابراین درمرحله اول گزارش 
گروســی به شــورای حکام اژانس است که این 
گزارش،گزارشــی مبتنی بر تهدیدات پرشدت 
نیســت چون در مذاکرات نیویورک امکان همه 
چیز وجود دارد و طبعا شاید در اواخر شهریور ما 
بتوانیم به این نتیجه برسیم که آینده ی پروتکل 
الحاقی و لغو تسهیلاتی ایران چگونه خواهد بود. 

بسیار به مذاکرات نیویورک بستگی دارد.

» پول و ارز « گزارش می دهد؛ 

گروسی کلید فرار از تحریم ها

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

تعداد فروشگاه های متصل به سامانه کالابرگ الکترونیک افزایش یابد

رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: باید تعداد 
فروشگاه های متصل به ســامانه کالابرگ الکترونیک 
افزایش یابد تا افراد مشــمول دسترسی بهتری به این 

فروشگاه ها برای تهیه کالاهای اساسی داشته باشند.
محمدرضا پورابراهیمی در گفتگــو با مهر، در ارزیابی خود از 
نحوه اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی، اظهار داشــت: در نظر 

گرفتن طرح کالابــرگ الکترونیکی برای آن بــود که ما بتوانیم 
قیمت تعدادی از اقــلام مصرفی مردم را که بیشــتر مربوط به 
ســبد معیشــتی آنان اســت، تا حدی ثابت نگه داریم و مردم 

دغدغه ای برای تهیه کالاهای اساسی خود نداشته باشند.
وی با بیــان اینکه روش اجرای کالابرگ از نظر ما اشــکالات 
فراوانــی دارد، گفت: اولین نکته آن اســت کــه دهک های کم 
درآمــد جامعه به دلیــل نیاز بــه نقدینگی، یارانــه نقدی را به 
کالابرگ ترجیح می دهنــد و برای آنان دریافــت یارانه نقدی 
از کالابرگ مزیت بیشــتری دارد.رئیس کمیســیون اقتصادی 
مجلس شورای اســلامی با اشاره به اینکه از ســوی دیگر صرفاً 
یکســری از فروشــگاه ها متصل به طرح کالابــرگ الکترونیک 
هســتند، ادامه داد: بر این اســاس، دهک های مشــمول برای 
اســتفاده از کالابرگ باید به فروشــگاه های خاصــی مراجعه 
کنند، در حالی که بخــش قابل توجهی از افراد مشــمول طرح 
کالابرگ الکترونیکی در محروم ترین مناطق کشــور هســتند 
و باید مشــخص شــود که این افراد چقدر امکان دسترســی به 

این فروشــگاه ها را برای تهیه کالاهای اساسی دارند. لازم است 
تعداد فروشــگاه های متصل به ســامانه کالابــرگ الکترونیک 

افزایش یابد.
نماینده مردم کرمان در مجلس شــورای اسلامی بیان کرد: 
از نظر ما در روش اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی اشــکالات 
اساســی به ویژه در زمینه تعداد اقلام اساسی وجود دارد و باید 

این اشکالات مرتفع شود.
پورابراهیمی در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه چرا مجلس 
دســتورالعمل مشــخصی برای اجرای طرح کالابــرگ تعیین 
نمی کند، گفت: دســتورالعمل اجرایی قوانین را خود دولت باید 
تعیین کند. انتظار ما آن اســت که دولت آئین نامه دقیقی برای 
اجرای طرح کالابرگ داشته باشــد، به گونه ای که انتفاع آن به 
مردم برســد. البته تلاش ما آن است تا چارچوب های دقیق تری 
را در لایحه بودجه ســال آینده یا در لایحه برنامه هفتم توسعه 
درباره طــرح کالابرگ بیاوریم تا دولت تکلیــف دقیق تر خود را 

بداند.

معاون حقوقی رئیس جمهور:
 دعوای حقوقی 

وزارت دفاع  با آمریکا 
بزرگترین پرونده حقوقی

معاون حقوقی رئیس جمهور گفت: دعوای 
حقوقی وزارت دفــاع با آمریــکا بزرگترین 
پرونده حقوقی ما با آمریکایی ها بعد از انقلاب 

است که وضعیت در آن به نفع ما است.
به گزارش خبرنــگار حوزه دولــت ایرنا، 
»محمد دهقان« در برنامه صف اول با اشــاره 
به آخرین  وضعیت پیگیری پرونده ترور شهید 
سلیمانی خاطرنشان کرد: پرونده ترور شهید 
ســلیمانی از مهمترین  پرونده هایی است که 
مسئولیت آن به عهده مرکز امور حقوقی بین 
المللی معاونت حقوقی رئیس جمهور اســت. 
در ابتدای دولت روند رسیدگی به این پرونده 
متوقف بود. بعد از ترور ناجوانمردانه شــهید 
سلیمانی مدتی در کشــور اختلاف بر سر این 
بود که چگونــه با این پرونده مواجه باشــیم. 
خوشــبختانه در دولت آیت الله رئیسی این 
کار به صورت تخصصی انجام گرفت و نظرات 
وکلای بین المللی برای رســیدگی به پرونده 

اخذ شد.
وی در ادامه با بیان اینکه آماده اقامه دعوی 
درپرونده ترور شهید سلیمانی هستیم، تاکید 
کرد: در شهریور 1۴02 و طی روز های پیش رو 
اخطار لازم به آمریکا داده می شود. بعد از ارائه 
زمان شــش ماهه برای داوری، طبق مقررات 
دیوان بین المللی دادگســتری بایــد آنها را 
دعوت به داوری کنیم. اگر آنها داوری را قبول 
نکردند در بهار 1۴03 ایــران دعوی خود در 
پرونده ترور شهید سلیمانی را در سازمان بین 
المللی دادگستری ثبت می کند. براین اساس 
روند دعوی حقوقی شروع شــده و دعوت به 

مذاکره است که حدود دو ماه زمان نیاز دارد.
دهقان با اشــاره به ماجــرای محکومیت 
حقوقی آمریکا توسط معاونت حقوقی رئیس 
جمهور، عنــوان کرد: معاونــت حقوقی یک 
سلسله دعوای بین المللی دارد که در این مورد 
کمتر با مردم صحبت شده است.همانطور که 
جنگ اقتصادی، فرهنگی علیه کشور وجود 
داشــته، یک جنگ حقوقی تمام عیاری هم 

علیه ایران شکل گرفته است.
دهقان گفــت: در همیــن رابطه چندین 
دعوی حقوقــی با آمریــکا در دیــوان بین 
المللی دادگســتری و دیــوان داوری ایران و 
آمریکا مطرح شده اســت. دیوان بین المللی 
دادگســتری موارد کلان میــان دولت ها را 

رسیدگی می کند.
معــاون حقوقــی رییس جمهــور خاطر 
نشــان کرد: در دهــم فروردین امســال در 
خصوص یکی از دعوی ها که مربوط به اموال 
جمهوری اســلامی ایران بود، رای صادر شد. 
در این پرونده آمریکا عهدنامه مودت را نقض 
و برخی اموال جمهوری اســلامی توسط آنها 
توقیف شده بود. در این مورد در دولت گذشته 
شــکایت اقامه شــد اما پیگیری لازم صورت 
نگرفت و در نهایت در دولت سیزدهم اقدامات 
لازم انجام و عملیــات حقوقی خوبی طراحی 
شد و دولت آمریکا برای اولین بار در این سطح 

محکوم شد.
معــاون حقوقــی رئیس جمهــور گفت: 
دیوان بین المللی دادگستری از 5 قاره جهان 
قضاتی دارد که رای به نفع جمهوری اسلامی 
ایران صادر کردند و در زمینه خساراتی که به 
جمهوری اسلامی ایران وارد شده دو سال به 
ایران مهلت داده شد تا خسارت توسط آمریکا 
پرداخت شود. البته باید با آنها درباره خسارت 
توافق کنیــم و اگر نتوانیم به تفاهم برســیم، 
دیوان بین المللی دادگســتری در رای  آورده 

که راساً میزان خسارت را تعیین خواهد کرد.
معاون حقوقی رئیس جمهور گفت: دعوای 
حقوقی وزارت دفــاع با آمریــکا بزرگترین 
پرونده حقوقی ما با آمریکایی ها بعد از انقلاب 

است که وضعیت در آن به نفع ما است.

همزمان با اربعین حسینی
 دانشجویان در حضور 

رهبر انقلاب عزاداری می کنند
روز چهارشــنبه؛ همزمــان بــا اربعین 
حســینی برخی از هئیت های دانشجویی با 
حضور در حســینیه امام خمینی در محضر 
رهبر انقلاب به عزاداری خواهند پرداخت.

به گزارش ایسنا، سال گذشته )1۴01( 
بعد از دو ســال که امکان برگزاری مراسم 
عزاداری هیئت های دانشــجویی به دلیل 
شــیوع بیماری کرونــا در حســینیه امام 
خمینــی )ره( فراهــم نبود، این مراســم 

برگزار شد.
این مراســم امســال نیز توسط جمعی 
از دانشــجویان سراســر کشــور در روز 
چهارشــنبه 15 شــهریور مصــادف با روز 
اربعین حسینی از ســاعت 6 صبح با تجمع 
در مسجد دانشــگاه تهران آغاز می شود و 
به سمت حســینیه امام خمینی )ره( ادامه 

خواهد داشت.

عضو هیات رییسه مجلس:
 رئیسی پای درد دل 

مردم می نشیند
عضو هیات رییســه مجلس شورای اسلامی 
گفت: رئیسی در ســفر های استانی پای درد دل 
مردم می نشیند و از نزدیک در جریان مشکلات 
مردم قرار مــی گیرد. حجت الاســلام علیرضا 
ســلیمی در گفت و گو با خبرنگار پارلمانی ایرنا 
درباره بیانات رهبر معظم انقلاب در دیدار رییس 
جمهور و اعضای هیات دولت با ایشان گفت: مقام 
معظم رهبری به درستی در این دیدار از عملکرد 
دولت سیزدهم تمجید کردند. چرا که دولت در 
دو سال گذشــته تلاش های فراوانی برای بهبود 
شرایط اقتصادی کشور و ارتقاء روابط با کشورهای 
همسایه، منطقه و سایر کشورهای جهان انجام 
داده است. عضو هیات رییســه مجلس با اشاره 
به عضویت جمهــوری اســلامی در گروه های 
اقتصادی بریکس و شــانگهای افزود: عضویت 
ایران در گروه های مهــم و مطرح اقتصاد جهان، 
نشان از برنامه ریزی دقیق دولت در خنثی سازی 
تحریم ها و بهبود معیشت مردم و اقتصاد کشور 
دارد. نماینده مردم محــلات در مجلس درباره 
تفاوت عمده این دولت با دولت های قبل که سبب 
تمجید رهبر معظم انقلاب شــد، تصریح کرد: 
دولت قبل با دیپلماســی التماسی سعی داشت 
روابط کشــور با غرب را بهبود بخشد که در عمل 
با این شعار توخالی شکست خورد. از طرفی کم 
کاری رییس دولت قبل ســبب تاخیــر در روند 
اجرایی امور کشــور شــده بود. عضوکمیسیون 
صنایع و معادن مجلس، منفعت طلبی شخصی 
و سیاسی را یکی از شاخص های مهم دولت قبل 
برشمرد و یادآور شد: دولت قبل در برجام بسیار 
ســاده لوحانه برخــورد کرد تا آنجــا که رییس 
جمهور و وزیرامورخارجه آن مدعی عدم خروج 
آمریکا از برجام شدند. اما همگان دیدند که ترامپ 
از برجام خارج شد و به سیاســت های آن دولت 
پوزخند هم زد. وی دیپلماســی دولت سیزدهم 
را عزتمند و از جایگاه قــدرت عنوان کرد و گفت: 
بر خلاف سیاست های ســاده لوحانه دولت قبل 
کــه وزیــر امورخارجه)محمدجوادظریف( در 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
به این ســاده لوحــی و فریب خــوردن از طرف 
آمریکایی اذعان داشت، دولت سیزدهم توانست 
بدون استفاده از دیپلماســی التماسی، حقوق 
ملت ایران را عزتمندانه در جامعه بین الملل احیاء 

کند.

خبرخبر

یادداشت
ادامه  از صفحه1

... توســعه در جهان امروز متکــی به عقل، 
اندیشه، فکر و ابداع است. تمامی این شاخصه ها 
به نیرو های انسانی بستگی دارد. در کشور های 
پیشــرفته، تاکید زیادی بر آموزش و بهداشت 
نیروی کار می شود و جمع این دو موضوع تبدیل 
به سرمایه انسانی می شود. تحصیل و بهداشت، 
تا هجده ســالگی در کشــور های پیشــرفته، 
اجباری و رایگان اســت. یعنــی هیچکس به 
دلیل فقر دچار مشکل بهداشــتی و آموزشی 
نمی شود. کشور های پیشرفته، متوجه شده اند 
که نیروی انسانی قدرتمند تا چه حد ارزشمند 
اســت. یکی از روش های تشــخیص توسعه 
یافتگی یا توســعه نایافتگی هر کشور، بررسی 
آمار شاخص توسعه انسانی است. فقدان نیروی 
انســانی معتبر، بر همه شاخص های اقتصادی 
کشور سایه می اندازد. هم اکنون هیچ کشوری 
پذیرای مهاجران کم ســواد و بی سواد نیست. 
حتی برخی آموزش های کشور ما در حوزه فنی 
حرفه ای در سطح استاندارد های جهانی نیست 
و برای معادل ســازی مدرک نیز با مشکلاتی 
مواجهیم. برخــی آموزش های فنی و حرفه ای 
ما تنها کاربرد داخلــی دارند. وقتی یک جامعه 
درگیر تعداد بالایی از نیرو های انسانی بی سواد 
باشــد، در چرخه فقر گرفتار خواهد شــد. بی 
سوادی و فقر سرایت پذیر است. وقتی سرپرست 
خانواده بی سواد و فقیر است، فرزندانی بی سواد 
و فقیر بزرگ می کند، چرا که از پس هزینه های 
تحصیل فرزندانش بر نمی آید و حتی نمی تواند 
هزینه سلامت فرزندانش را تامین کند. در این 
شــرایط از دو زاویه درگیر مشکل می شود و نه 
تنها ایجاد فقر می کند، بلکه چرخه فقر را بزرگ 
و بزرگ تر می کند. در کشــور های پیشــرفته 
نیز، فاصله طبقاتی نســبی وجود دارد، اما این 
کشــورها، فقر مطلق را از بین برده اند. ضریب 
جینی که شکاف طبقاتی را نشان می دهد، در 
کشور های پیشرفته حدود 3 دهم است که یکی 
از بهترین ضریب های جینی محسوب می شود. 
اما با این حال، باز هم فاصله طبقاتی بین دهک 
دهم و ســایر دهک ها را کاهــش داده و فقر به 
مفهوم فقر مطلق از بین برده اند. فقر یا شکاف 
طبقاتی در ایران به شکل کاملا محسوسی وجود 
دارد و متاسفانه رفاه و معیشــت شهروندان از 
دایره اولویت های تصمیم گیران خارج شــده 
اســت. یکی از اشــتباهات رایج کارشناسان 
اقتصادی کشور، بی اعتنایی به ریشه های فقر 
است. برخی دولتمردان و رسانه های همسو با 
دولت حتی افزایش تعداد دهک های یارانه بگیر 

را مثبت ارزیابی می کنند.
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وزیر امور اقتصادی و دارایی اعلام کرد: با هدف تقویت 
تولید و پیش بینی پذیری اقتصــاد، دولت تا پایان برنامه 
هفتم روش محاســبه نرخ خوراک گاز صنایع را به فرمول 

بازگرداند.
به گزارش ایسنا، سید احسان خاندوزی در صفحه شخصی خود 
در فضای مجازی با انتشــار تصویر مصوبه هیئت وزیران، نوشت: 

همانطور که هفته قبل خبررســانی شــد، با هدف تقویت تولید 
و پیش بینی پذیری اقتصــاد، دولت تا پایان برنامــه هفتم، روش 

محاسبه نرخ خوراک گاز صنایع را به فرمول بازگرداند.

وزیر اقتصاد خبر داد:بازگشت نرخ خوراک پتروشیمی ها به فرمول مصوبه
بذرپاش عنوان کرد:

اتصال ریلی ایران به غرب 
 آسیا و مدیترانه از طریق
 راه آهن شلمچه- بصره

وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اهتمام ایران و 
عراق برای تکمیل خط ریلی شلمچه- بصره، این 
راه آهن را برای هر دو کشور حایز اهمیت خواند 
و آن را نویدبخش اتصال ایران به غرب آســیا و 

مدیترانه برشمرد.
به گزارش ایرنا از وزارت راه و شهرســازی، 
»مهرداد بذرپاش« در گفت وگویی افزود: یکی 
از اختلافات اساســی موضوع زمین بود که در 
جنگ تحمیلی مین های زیادی آنجا گذاشته 
شد، مین روبی این مسیر به طول نزدیک به 16 
کیلومتر باید انجام شــود که مقدماتش فراهم 

شده است.
وزیر راه و شهرســازی گفت: در گذشته قرار 
بود که ایران کل خط ریلی شلمچه- بصره )هم 
خط و هم پل( را با ســرمایه گذاری خود بسازد، 
اما با توجهی که نخست وزیر عراق به این طرح 
داشــت و از آنجایی که این طرح برای عراقی ها 
بســیار راهبردی و مهم اســت، در دولت این 
کشور حدود 200 میلیون دلار سرمایه گذاری 

تصویب شد.
وی ادامه داد: بر این اســاس مقرر شــد که 
ساخت ریل توسط ســرمایه گذار طرف عراقی 
انجام شــود و ایران عملیات مین روبی به طول 
16 کیلومتر را در اندازه حرائم اطراف خط ریل 

انجام دهد.
بذرپــاش اضافه کرد: از ســوی دیگر، طرح 
ساخت یک پل تاشویی به طول 700 متر وجود 
دارد که باید اجازه عبور و مرور کشتی ها را بدهد و 

این امر بر عهده طرف ایرانی قرار داده شد.
وی خاطرنشان کرد: به عبارت دیگر بخش 
اعظم ســرمایه گذاری که در گذشته قرار بود 
توسط ایران انجام شود، به طرف عراقی واگذار 
شد و این هم اتفاق خوبی اســت که ما ملزم به 

سرمایه گذاری زیادی نیستیم.
وزیر راه و شهرســازی بیان داشت: در حوزه 
کریدورهای شمال به جنوب فعالیت های جدی 
آغاز شده و خبرهای خوبی هم در پیش است و 
فعال تر کردن گذرگاه شرق به غرب در دستور 

کار قرار دارد.
وی با بیان اینکه دشــمنان بیکار نمی شوند 
و با مســیرهای موازی سعی می کنند شرکای 
راهبردی ما را از کار با ایران دلسرد کنند، افزود: 
بعد از قطعه رشت به آستارا که با روسیه توافق 
شد، برای تکمیل کریدور جنوب به شمال کشور 
هم با عراق به توافق شد رسیدیم. طرح هایی که 
سال های ســال باقی مانده بود به همت دولت 
به سرانجام می رســد و امیدواریم هر چه زودتر 

تکمیل و تقدیم ملت بزرگ ایران شود.

علت عمده تاخیر درپروازهای 
اربعین امسال چه بود؟

سرپرســت دفتر نظــارت بــر فرودگاه ها، 
شــرکت ها و موسســات هوانوردی سازمان 
هواپیمایی کشوری گفت: کمبود نیروی انسانی 
ارائه دهنده خدمــات هندلینگ در فرودگاه ها 
به ویژه فرودگاه امــام )ره( و عدم هماهنگی در 
فرایند ســوختگیری هواپیماها از علل اصلی 
تاخیرها اســت. به گــزارش ایرنا از ســازمان 
هواپیمایــی، »رضا صدیق نیــا« ضمن اعلام 
پایش به موقع و رفع مشکلات عملیات پروازی 
اربعین در کوتاهتریــن زمان در مرکز مدیریت 
 )OCC( و کنترل عملیات پروازهــای اربعین
گفت: بر اساس آسیب شناسی صورت گرفته، 
عدم هماهنگی واحدهای ذیربط و شرکت های 
هواپیمایی در فرایند سوختگیری و محدودیت 
در تامین نیروهای انسانی ارائه دهنده خدمات 
هندلینگ در فرودگاه ها به ویــژه فرودگاه امام 
)ره( از عمده ترین موانع و مشکلات ایجاد کننده 
تاخیرات پرواز  در عملیات پــروازی اربعین به 
شــمار می رود. وی افزود: با تدابیر و تمهیدات 
واحد occسازمان هواپیمایی کشوری و حضور 
نمایندگان تام الاختیار شرکت های هواپیمایی 
و تمامی نهادها و واحدهای ذیربط در امر پرواز 
از جمله شــرکت های ارائه دهنــده خدمات 
هندلینگ، شــرکت فرودگاهها، فرودگاه امام 
خمینی )ره( و سوختگیری، اطلاعات به موقع 
پایش و در کوتاهترین زمان ممکن مشــکلات 
با هماهنگی فرودگاه امام )ره( پیگیری و مرتفع 
شــد. صدیق نیا خاطرنشــان کرد: با توجه به 
همزمانی پروازها و کمبودگیت خروج، حداقل 
دو گیت خروج و فعال شدن دو دستگاه جت وی 
در دستور کار مسئولان فرودگاه امام )ره( قرار 
گرفت که در روزهای آینده نقش به سزایی در 
کاهش تاخیرات پروازی ناشی از کمبود گیت 
خروجی در فــرودگاه مذکور خواهد داشــت. 
سرپرســت دفتر نظارت بر فرودگاه ها شرکت 
ها و موسســات هوانوردی سازمان هواپیمایی 
کشــوری افــزود: همچنین کمبــود نیروی 
شرکت هندلینگ کننده در فرودگاه امام )ره( 
نیز با توجه به حجم پــروازی در این فرودگاه از 

نیروهای فرودگاه مهرآباد تامین شد.

عضو هیات مدیره سازمان نظام 
مهندسی تهران:

روش تراکم و کسب درآمد 
برای شهرداری؛ عامل 

بلندمرتبه سازی غیر اصولی است  
عضو هیات مدیره سازمان نظام مهندسی 
ســاختمان اســتان تهران گفت: متاسفانه 
به دلیل اینکه شــهرداری ها منابع درآمدی 
خوبی از بلندمرتبه ســازی دارند، با تمرکزی 
از بلندمرتبه سازی در نقاط آسیب پذیر شهر 

مواجه هستیم. 
به گزارش ایرنا، مهدی روانشادنیا با حضور 
در یک برنامه تلویزیونی در خصوص ساخت 
و سازهای عمودی در کشور اظهار داشت: هر 
جا طبق برنامــه و طرح از قبل تعیین شــده 
اقدام کردیم، نتیجه مطلوبی کســب کردیم. 
این در حالی اســت که هرگاه خارج از طرح 
تفصیلی و جامع توسعه عمومی و افقی شهر 
اقدامی داشــتیم، با گرفتاری های متعددی 

مواجه شدیم.
وی در خصوص بلند مرتبه ســازی گفت: 
متاسفانه به دلیل اینکه شــهرداری ها منابع 
درآمدی خوبی از بلندمرتبه ســازی دارند؛ با 
تمرکزی از بلند مرتبه سازی در نقاط آسیب 

پذیر شهر مواجه هستیم.

جزییات واردات خودرو در ۵ ماهه 
امسال:

تعداد ۱۲۱۸ دستگاه خودرو از 
گمرک ترخیص قطعی شد

گمرک ایران اعلام کــرد که تعداد 1218 
دستگاه خودروی ســواری خارجی در پنج 
ماهه امســال پس از انجام تشریفات گمرکی 

از گمرکها ترخیص و وارد کشور شده است.
به گزارش ایســنا و به نقل از گمرک ایران، 
ارزش این تعداد خودروی ســواری وارداتی 
به میزان 25 میلیــون و 371 هزار دلار بوده 

است.
بنا بــر این گزارش، در پنج ماهه نخســت 
امسال 11 گمرک در واردات خودرو سواری 
فعال بودند که از بین آنها گمرک شهید باهنر 
بندرعباس با ترخیص تعداد ۴85 دستگاه در 
جایگاه اول و گمرکات غــرب تهران با تعداد 
۴31 دســتگاه و گمرک شــهریار )تهران( 
با 131 دســتگاه در رتبه های بعــدی قرار 

گرفتند.
این گزارش با اشــاره به اینکه در پنج ماهه 
سال جاری در مجموع تعداد 2323 دستگاه 
خودروی ســواری نو در گمرکها اظهار شده 
است، می افزاید: از این تعداد 1218 دستگاه 
ترخیص قطعی و وارد کشــور شــده است و 
تعداد 1105 دســتگاه نیز به گمرک اظهار و 

در جریان تشریفات ترخیص قرار دارد.
براســاس این گزارش، بیشــترین تعداد 
خودروهای ســواری در جریان تشــریفات 
ترخیــص واردات به گمرک غــرب تهران با 
760 دســتگاه اختصــاص دارد و گمرکات 
شهریار )تهران( با 193 دســتگاه و قزوین با 

72 دستگاه در رتبه های بعدی قرار دارند.

جانشین وزیر در امور ارتباطات:
 کیفیت شبکه در حال 

بهبود است
جانشــین وزیر در امور ارتباطات از بهبود 
کیفیت شبکه در پی دستور رییس جمهوری 
خبــر داد و اظهار امیــدواری کــرد که این 
روند بــرای فراهــم کــردن بهترین ها برای 
مردم ادامه خواهد داشــت. به گزارش ایسنا، 
امیر لاجــوردی -جانشــین وزیــر در امور 
ارتباطات و رییس سازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی- از بهبود کیفیت شــبکه 
در پی دســتور رییس جمهــوری خبر داد و 
در یک شــبکه اجتماعی داخلی نوشت: پس 
از دستور ریاســت محترم جمهور، با بررسی 
شبکه کشــور از هسته تا شــبکه اپراتورها و 
انجام اقدامات فنی و تنظیم گری، نرخ تاخیر 
در شــبکه داخل )IR-RTT( و بین الملل 
)RTT( و در مجموع، کیفیت شــبکه بهبود 

پیدا کرده است.
طبق اعلام ســازمان تنظیــم مقررات و 
ارتباطات رادیویی، وی افزود: ان شاءالله این 
روند ادامه خواهد داشت و شبانه روزی برای 
فراهم کردن بهترین ها بــرای مردم عزیز در 

تلاشیم.
 چندی پیش رئیس جمهوری در جلســه 
شــورای عالی فضای مجــازی بــا تاکید بر 
اقدامــات خوب صورت گرفته برای توســعه 
شــبکه ملی اطلاعات و ســکوهای ایرانی و 
توسعه زیرساخت های ارتباطی، کارگروهی 
متشکل از مرکز ملی فضای مجازی و وزارت 
ارتباطــات را مامور کرد تــا گلایه های مردم 
درباره کنــدی اینترنت را بررســی و نتیجه 
بررســی و راهکارهای رفع دغدغه های مردم 

را ارائه کنند.

در حالی که بیش از 44 ســال از تاسیس 
نهضت ســوادآموزی می گذرد،  سازمان 
پیشنهاد انحلال این سازمان در کمیسیون 
تلفیق برنامه هفتم توسعه داده شده است 
و در صورت تصویــب نمایندگان مجلس 
در صحن علنــی، این ســازمان منحل و 
ماموریت های آن به معاونت ابتدایی وزارت 

آموزش و پرورش سپرده می شود.
نهضت سوادآموزی در دی ماه 58 با فرمان امام 
خمینی )ره( و به منظور از بین بردن بیســوادی 
در کشور تشکیل شــد. در طول سه سال ابتدایی 
تاسیس این ســازمان، نهضت ســواد آموزی به 
صورت شــورایی و با حضور نمایندگان  آموزش 
و پرورش، جهاد ســازندگی، نماینده روحانیت و 
جهاد دانشگاهی  اداره می شد و مسئولیت تشکیل 

کلاس های سواد آموزی را بر عهده داشت.
علیرضــا عبــدی رئیــس ســازمان نهضت 
سوادآموزی در  نشســت خبری که در ساختمان 
نهضت سوادآموزی برگزار شــد، با اشاره به اینکه 
برخی می گویند نهضت کار ویــژه ای انجام نداده 
است اما مشخص نیســت استدلال آنها چیست و 
چه زمانی آمار دقیق را از مــا گرفتند، اظهار کرد: 
کشــور ما با جمعیت 35 میلیونــی وارد جریان 
ریشه کنی بیسوادی شد و اکنون جمعیت به بیش 

از 70 میلیون نفر رسیده است.
وی افزود: در ابتدای انقلاب، شــکاف بســیار 
بیسوادی بین مناطق شــهری و روستایی وجود 
داشت و تا به امروز میزان باســوادی به 90 درصد 

رسیده است؛ آیا نهضت سهمی نداشته است؟
انحلال نهضت سواد آموزی در کار نیست

عضو کمیســیون تلفیق برنامه هفتم توسعه 
با بیان اینکه انحلال ســازمان ســواد آموزی در 
دستورکار نیست و گفت: هدف مجلس این است 
که فعالیت نهضت سواد را بیشــتر و به دورترین 

روستاها برســاند تا در آنجا کمک های مردمی را 
انجام دهند و نهضت را از بروکراسی اداری خلاص 

کنند.
جبار کوچکی نژاد ارم ســاداتی در مورد ادغام 
نهضت ســوادآموزی در معاونت ابتدایی، گفت: 
آموزشــیاران نهضت ســواد آموزی بــا تبدیل 
وضعیت در موقعیت شــغل آموزگاری مشغول به 
کار شده اند بر همین اســاس آموزش بزرگسالان 
فعالیت چندان سختی برای آنها نیست که مورد 

انتقاد گروهی قرار گرفته است.
نماینده مــردم رشــت و خمــام در مجلس 
شورای اســلامی تدریس را حرفهِ معلمی دانست 
و افزود: آموزش و تدریس حرفهِ معلمی است، هر 
آموزشیار، آموزگار و دبیری وظیفه آموختن را بر 
عهده دارد، بر همین اساس با برگزاری کلاس های 
آموزشی مهارت آموزی، به راحتی توانایی یاد دادن 
به بزرگســالان و نهضتی ها را خواهند داشت و در 

این راستا مشکلی وجود ندارد
سرنوشت آموزشــیاران نهضتی روشن 

شده اس
کوچکی نژاد با تاکید بر اینکــه مجلس اعلام 
نکرده که نهضت ســواد آموزی منحل می شود، 

اظهار داشت: ماموریت نهضت ســوادآموزی در 
برنامه هفتم توســعه تغییر پیدا کرده و هدفمند 
می شــود و از توانمندی معلمــان ابتدایی بهره 
می گیرند. از طرفی طبق این مصوبه برنامه هفتم 
توسعه سرنوشت آموزشیاران نهضت سواد آموزی 
که تقریبا بی انگیزه بودند، روشــن شده و انگیزه 
برای ادامه فعالیت آنها بیشتر می شود که می توان 
با آموزش کوتاه مدت بیســوادان روستا و حاشیه 

شهرها را به شکلی تحت پوشش قرار داد.
 کل آموزش و پــرورش را درگیر آموزش 

نهضت می کنیم
عضو کمیســیون تلفیق با بیــان اینکه تعداد 
معلمان نهضت سوادآموزی در روستا قابل توجه 
هستند و حجم وسیعی را شامل می شوند، گفت: 
در واقع علاوه بر آموزشیاران، معلمان ابتدایی نیز 
در خارج از ساعت اداره و با دریافت حق التدریس 
و حق الزحمه در روســتاها کار می کنند، حتی در 
برخی از مواقع معلمان متوســطه هم به نهضت 
کمک می کند چرا که طبــق مصوبه برنامه هفتم 
توســعه ما کل آموزش و پرورش را درگیر نهضت 

می کنیم.
وی در ادامه یادآور شــد: طبــق این مصوبه در 

ماموریت نهضت ســوادآموزی هیچ تغییراتی در 
عملکرد نهضت ایجاد نمی شــود و هیات وزیران، 
شــورای عالی آموزش و پرورش و خود آموزش و 

پرورش اختیار دارند دامنه نهضت را مردمی کنند.
بالای 98 درصد مردم باسواد هستند

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اسلامی با انتقاد از وجود 9 میلیون بی سواد مطلق 
در کشــور، اظهار داشــت: در حال حاضر بالای 
98 درصد  کشور باســواد و تنها 2 درصد بیسواد 
هستند، امروز با تلاش سیســتم آموزشی شاهد 
کاهش بیسوادان در کشور بودیم و آماری اعلامی 

از بیسوادی مبنی بر 9 میلیون نفر  درست نیست.
مجلس سعی دارد نهضت سواد آموزی را 

از بروکراسی اداری خلاص کن
 عضو کمیســیون تلفیق برنامه هفتم توسعه 
انگیزه مجلس از این مصوبــه را رهایی نهضت از 
بروکراسی اداری دانســت و گفت: هدف مجلس 
این است که فعالیت نهضت سوادآموزی را بیشتر 
و به دورترین روستاها برساند تا در آنجا کمک های 
مردمی را انجــام دهند و نهضت را از بروکراســی 

اداری خلاص کنند.
ایــن نماینــده مجلــس شــورای در پایان 
خاطرنشــان کــرد: در شهرســتان ها نهضــت 
ســوادآموزی یک کارشناس داشــته که وظیفه  
شناسایی و ترغیب بیســوادان برای یادگیری را 
بر عهده دارد که در حال حاضر همان کارشــناس 
وجــود دارد و تنهــا ســاختار سیســتم نهضت 
سوادآموزی را در برنامه هفتم توسعه سروسامان 
داده ایــم که در زیــر مجموعه معاونــت ابتدایی 
آموزش و پرورش قرار گرفت، قبلا آموزشــیاران 
وظیفه آمــوزش یادگیری به این گروه ســنی را 
داشــتند اما امروز آموزگاران هم این وظیفه را بر 
عهده دارند که این مســئله خبر از تقویت نهضت 

سواد آموزی را می دهد

» پول و ارز « در گفت و گو با نماینده مجلس بررسی کرد؛

انحلال نهضت سوادآموزی؛ مگر بی سوادی ریشه کن شد؟

نوسازی مسکن روستایی و هزار راه رفته دولت سیزدهم

جزییات تغییر قیمت؛

قیمت جدید برنج خارجی اعلام شد

نوسازی مسکن روستایی از آن دسته طرح هایی بود که 
در دولت های قبل مغفول مانده بود که با توجه به آسیب پذیر 
بودن این واحدها در برابر حوادث احتمالی مانند سیل و زلزله 
شاهد خسارت های جانی و مالی زیادی در این بخش بودیم، 
اما دولت سیزدهم برای اجرای آن تلاش کرد به طوری که در 2 

سال گذشته 280 هزار واحد روستایی نوسازی شد.
به گزارش ایرنا، بازار مسکن به عنوان یکی از متلاطم ترین بازارهای 
کشور، ســال های بدی را پشت سر گذاشته اســت، سال هایی که به 
دلیل عدم اهتمام دولت قبل برای رونق بخشــی به ساخت و عرضه 
مســکن، به یک معضل به خصوص برای دهک هــای پایین جامعه 
تبدیل شد. این میراث شوم به دولت ســیزدهم رسید اما این دولت 
از همان روزهای نخســت تلاش کرد تا در قالــب طرح های مختلف 
از تولید مســکن گرفته در قالب نهضت ملی تا نوســازی بافت های 
فرسوده از روش های مختلف ازجمله اعطای زمین رایگان، پرداخت 
تســهیلات با ســودهای کم و ســهیم کردن انبوه ســازان و بخش 
خصوصی این مشــکل باقی مانــده از دولت قبل را حل و به ســامان 
برســاند. اما یکی دیگر از طرح هایی که نه تنها در سال های قبل هیچ 
توجهی به آن نشــده بود، بلکه فقط در کاغذ به آن پرداخته شده بود، 
نوسازی و مقاوم سازی مسکن روســتایی بود. بر همین اساس دولت 
در کنار تولید مسکن، نوسازی و مقاوم ســازی مسکن روستایی نیز 
در سرفصل برنامه های خود قرار داد که این اقدام موجب شد تا سهم 

مسکن مقاوم نســبت به کل واحدهای روســتایی با حمایت دولت 
سیزدهم به 53 درصد تا اوایل تابستان برســد، این در حالی بود که 
این رقم در سال 8۴ تنها پنج درصد بود. تاکنون حدود 280 هزار واحد 
روستایی با حمایت های صورت گرفته دولت نوسازی شده است، این 
در حالی است که به گفته معاون بازســازی و مسکن روستایی بنیاد 
مسکن انقلاب اســلامی در ســال 8۴ از 5 میلیون و 600 هزار واحد 
مسکن روســتایی، تنها 5 درصد از آن مقاوم سازی شده بود که امروز 
این رقم به بیش از 53 درصد رسیده است. مجید جودی در گفت وگو 
با خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: به همت دولت سیزدهم تاکنون 280 
هزار مقاوم سازی شدند که با حمایت های دولت می توانیم ادعا کنیم 
که تا سال 1۴10 دیگر مسکن غیر مقاوم روستایی نخواهیم داشت. 
وی با بیان اینکه مقاوم سازی خانه های روستایی از دی سال گذشته 
روند بسیار خوبی به خود گرفته است، اظهار داشــت: با ابلاغ اعتبار 
برای نوسازی این واحدها و در کنار آن حمایت های دولت سیزدهم، 
نسبت به دولت های گذشــته در این رابطه در یک مسیر بهتری قرار 
خواهیم گرفت. جودی با اشــاره به ابلاغ نوســازی 200 هزار واحد 
مسکن روستایی در ســال 1۴01 گفت: این در حالی است که 210 
هزار واحد برای دریافت تســهیلات به بانک های عامل معرفی که از 
این تعداد 160 هزار واحد به مرحله انعقاد قرارداد رســیده و عملیات 
اجرایی آنها شروع شده است. وی با بیان اینکه مابقی واحدهای ابلاغی 
سال گذشته تا پایان شهریورماه، عملیات اجرایی آنها آغاز می شود، 

خاطرنشان کرد: سهم نوسازی مســکن روستایی در سال 1۴02 نیز 
200 هزار واحد دیگر اســت که پــس از ابلاغ اعتبار از ســوی دولت 
در 10 روز آینده،  0 هزار پرونده به بانک ها برای دریافت تســهیلات 
معرفی خواهند شد. جودی با اشــاره به اینکه تا پایان امسال مابقی 
واحدهای ابلاغی مرتبط با 1۴02 برای دریافت تسهیلات به بانک ها 
معرفی می شــوند، گفت: یکی دیگر از اقدامات دولت ســیزدهم در 
حوزه مسکن روستایی، مقاوم سازی آنها در برابر حوادث بوده است، با 
وجود اینکه در سالی که گذشت حدود 30 حادثه کوچک داشتیم اما 
با توجه به اینکه دولت حل مشکلات مردم را در اولویت خود قرار داده 
است، به همین منظور حدود 22 ستاد بازسازی در مناطقی که دچار 

آسیب شدند، تشکیل شد.

فرارو نوشت:قیمت برنج پاکستانی برند نفیس به کیلویی 
75 هزار تومان رسیده و معادل برنج نیم دانه طارم، فجر و ندا 

فروخته می شود
قیمت برنج خارجی درجه یک شهریور پارسال براساس آمارهای 
رســمی نهایتا کیلویی ۴6 هزار تومان بوده، اما درعرض یک سال این 

عدد از مرز کیلویی 70 هزار تومان عبور کرده است.
داده های مرکز آمار نشان می دهد یک سال قبل برنج خارجی درجه 
یک به طور متوسط ۴0 هزار تومان به فروش می رسیده و کف قیمت 
برنج خارجی درجه یک کیلویی 35 هزار تومان بوده اســت. الان برنج 
پاکستانی نفیس کیلویی 75 هزار تومان فروخته می شود. خرید برنج 
پاکســتانی طبیعت کیلویی 7۴ هزار تومان خرج برمی دارد و قیمت 

برنج پاکستانی بیتمز به کیلویی 73 هزار تومان رسیده است.

قیمت برنج پاکستانی نفیس در کیســه 10 کیلویی به 750 هزار 
تومان رسیده است. یعنی کیلویی 75 هزار تومان قیمت دارد و معادل 
برنج های نیم دانه طارم، فجر، عنبربو، ندا و بقیه برنج های ارزان قیمت 
ایرانی فروخته می شــود. همین برنج پاکســتانی برند نفیس ابتدای 
ســال کیلویی 60 هزار تومان قیمت داشت و شــهریور پارسال آن را 
کیلویی ۴3 هزار تومان می فروختند. یک سری از خریداران قبلی برنج 
پاکستانی نفیس آن را بهترین گزینه پاکستانی بازار معرفی می کنند، 
اما مثلا آنطرف بخشی از خریداران برنج پاکســتانی نفیس از عطر و 

اندازه آن بعد از دم کردن راضی نبودند.
قیت برنج پاکســتانی طبیعت به کیلویی 7۴ هزار تومان رسیده 
است. چون کیســه 10 کیلویی آن را 7۴0 هزار تومان می فروشند که 
این عدد 30 هزار تومان بیشــتر از ماه قبل است و وقتی مثلا به ابتدای 
ســال نگاه می کنیم، پی به چهش 25 درصدی قیمــت آن می بریم. 
فروردین امسال همین کیسه 10 کیلویی برنج پاکستانی طبیعت 590 

هزار تومان – کیلویی 59 هزار تومان- ارزش داشته است.
برنج پاکستانی بیتمز یکی دیگر از کیسه های گرانقیمت خارجی 
در خرده فروشی هاســت. کیســه 10 کیلویی آن را 730 هزار تومان 
می فروشــند تا ارزش هر کیلو از آن را معادل 73 هــزار تومان درنظر 
بگیریم. البته منظورمان کیســه های آبی رنگ برند بیتمز اســت که 
به اسم برنج سفید پاکستانی فروخته می شود وگرنه کیسه 10 کیلویی 
برنج پاکستانی بیتمز به اسم برنج سوپرکرنل 715 هزار تومان قیمت 
دارد. قیمت برنج پاکســتانی خوشــبخت به کیلویی 71 هزار تومان 

رسیده است. کیسه های قرمزرنگ و 10 کیلویی آن را در فروشگاه های 
زنجیره ای و خرده فروشی ها 710 هزار تومان می فروشند که این عدد 
نســبت به هفته های قبلی تفاوتی ندارد، اما درمقایسه با ابتدای سال 
شــاهد جهش تقریبا 25 درصدی قیمت برنج پاکستانی خوشبخت 
هســتیم. یک ســری از خریداران قبلی برنج پاکستانی خوشبخت 
می گویند، نباید از عطر و طعم آن انتظار زیادی داشته باشیم و بخشی 
از آن ها ترکیب برنج پاکستانی خوشبخت را با نمونه های ایرانی توصیه 
می کنند. خرید برنج پاکســتانی ســتایش کیلویی 60 هزار تومان 
خرج برمی دارد. در نیمه شهریور امسال کیسه های 10 کیلویی برنج 
پاکستانی ستایش را 600 هزار تومان می فروشند که این عدد نسبت 
به ابتدای سال حدود پنج درصد، اما درقیاس با شهریور پارسال تقریبا 
35 درصد بیشتر اســت. کامنت های خریداران قبلی برنج پاکستانی 
ستایش تاحدود زیادی متفاوت است. بخشــی از آن ها از عطر و طعم 
برنج پاکستانی ستایش نوشــتند و آن را با نمونه های ایرانی مقایسه 
کردند و آنطرف یک سری از خریدارن اساســا از خریدشان منصرف 
شدند. برنج پاکســتانی برند بابک هم کیلویی 60 هزار تومان قیمت 
دارد. الان کیســه های 10 کیلویی آن را 600 هزار تومان می فروشند 
و بدنیست بدانید شــهریور 1۴01 یعنی یک سال قبل همین کیسه 
تقریبا ۴16 هزار تومان قیمت داشته است. به این ترتیب در عرض یک 
سال نزدیک ۴5 درصد به قیمت برنج پاکستای بابک اضافه شده است. 
برنجی که مثل اکثر برنج های گرانقیمت خارجی در دسته برنج های 

دانه بلند قرار می گیرد و به اسم برنج سوپرباسماتی فروخته می شود.

خبرخبر
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حجت کاظمی گفت: با اقدامات خوبی که در شــرکت 
ســنگ آهن مرکزی ایران انجام شــده است، مشکلات 
زیرساختی برای تولید حل شده اســت و 200 میلیون تن 
سنگ به ذخایر شرکت سنگ آهن مرکزی ایران نیز اضافه 

شده است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی ســنگ آهن 
مرکزی ایران، مدیرعامل صندوق حمایت و بازنشســتگی کارکنان 
فولاد در حاشیه برگزاری نمایشــگاه روایت خدمت در محل دائمی 

نمایشگاه های بین المللی تهران، گفت: خوشبختانه مجمع شرکت 
سنگ آهن مرکزی ایران به خوبی برگزارشد و تکالیف مطرح شده در 

مجمع شرکت هم در موعد مقرر انجام می شود.
دکتر ســیدحجت کاظمی با بیان اینکه در شــرکت سنگ آهن 
مرکزی ایران به دنبال تکمیل زنجیره فولاد هستیم، گفت: در آینده 
این شــرکت باید تولیدکننده آهن اســفنجی، محصولات آهنی و 
شمش های فولادی باشد، اقدامی که در گذشته مورد بی توجهی قرار 

گرفت و باعث جاماندگی این شرکت از دیگر همردیفان خود شد.

وی گفت: به لحاظ تأمین زیرساخت در شرکت سنگ آهن مرکزی 
ایران برای تولید مشکلی نداریم. امور فیزیکی پروژه آهن اسفنجی 
در حال انجام اســت و تأمین مالی این پروژه هم انشــاالله به شکل 
مناسبی انجام می گیرد. کاظمی تصریح کرد: تفاهم نامه اخیر شرکت 
سنگ آهن مرکزی ایران با سازمان انرژی اتمی ایران در حوزه معادن 
ناریگان سبب شد تا حدود 200 میلیون تن سنگ به ذخایر شرکت 
اضافه شود که وقوع این اتفاق، مورد توجه شرکت های دیگر همچون 

فولاد مبارکه اصفهان و گل گهر سیرجان قرار گرفت.

مدیرعامل صندوق حمایت و بازنشستگی کارکنان فولاد تاکید  کرد:افزایش ۲۰۰ میلیون تنی ذخایر سنگ آهن

بسیاری از فعالان بخش کشاورزی براین 
باورند که با وجود پتانسیل خودکفایی شکر 
در داخل، اعمال سیاســت های حمایتی 
همچون قیمت گذاری مناسب از راهکارهای 

مهم تحقق این امر محسوب می شود.
بنابر آمار سالانه 2.2 تا 2.3 میلیون تن شکر در 
کشور مورد نیاز است که 65 تا 70 درصد این میزان 
در داخل و مابقی از طریق واردات تامین می شود 
که یکی از سیاست های برنامه هفتم خودکفایی 
بالای 90 درصد اســت و در این راستا باید برنامه 

ریزی مناسبی صورت گیرد.
علی رغــم آنکه در ســنوات گذشــته به مرز 
خودکفایی شــکر نزدیک شــده ایم، امــا اتخاذ 
سیاســت های نادرســت منجــر بــه عقبگرد 
خوداتکایی شــکر شــد که اعمال سیاست های 
حمایتی از کشاورزان منجر به دستیابی مجدد به 
این امر مهم  خواهد شد چراکه پتانسیل تولید در 

کشور وجود دارد.
در همین رابطه آقای قاســم پیشــه ور رئیس 
اتاق اصناف کشــاورزی گفــت: در تولید چغندر 
و پنبه علاوه بر تامیــن 100 درصدی نیاز داخل، 
امکان صادرات وجود دارد، براین اســاس در بحث 
محصولات، قیمت گذاری باید به گونه ای باشد که 
کشاورز به جای کشــت محصولات آب بر اقدام به 

تولید محصولات استراتژیک کند.
پیشه ور می گوید: در شــورای قیمت گذاری، 
سیاست های حمایتی انجام نمی شود، درحالیکه 
اگر 50 درصد ارز واردات به سیاست های حمایتی 
تخصیص یابد، امکان دســتیبابی به خودکفایی 

وجود دارد.
ناگفته نماند که از ابتدای ســال قیمت مصوب 
شکر تحت تاثیر بازارهای جهانی دچار نوساناتی 

شــد که همین امر موجب شــد تا بنابــر مصوبه 
کارگروه تنظیم بازار مورخ ششــم خرداد و هزینه 
های کارشناســی نرخ مصوب هرکیلو شکر برای 
مصرف کنندگان 28 هزارتومان و هرکیلو شــکر 
ســفید درب کارخانه 25 هزار و 500 تومان اعلام 

شود .
با افزایش قیمت شــکر و ازدیاد تقاضا در بازار 
داخل بسیاری از ســودجویان با فرصت طلبی از 
شرایط بازار اقدام به گران فروشی کردند که این امر 
بیانگر کمبود شکر در بازار نیست چراکه به میزان 
کافی شکر تامین شده اســت و امراللهی مدیرکل 
دفتر بازرسی وزارت جهاد می گوید: کمبودی در 
تولید و توزیع شکر وجود ندارد و سهمیه بندی این 

کالا نیز کذب است.
امراللهی گفــت: 50 هزار تن شــکر از طریق 
بخش خصوصی به اســتان ها تخصیــص دادیم 
که در حال توزیع است. همچنین حدود 62 هزار 
تن هم توسط شرکت بازرگانی دولتی سهمیه به 
استان ها داده شده که از این میزان هنوز 30 هزار 
تن توسط مباشرین معرفی شده از جهاد استان ها، 

جذب نشده است. این یعنی التهابی در بازار وجود 
ندارد.

مدیرکل دفتر بازرســی و نظارت بر کالاهای 
اساسی وزارت جهاد کشاورزی، گفت: قیمت شکر 
بسته بندی هر کیلوگرم 3۴ هزار تومان، شکر فله 
درب کارخانه 25 هزار و 500 تومان و فله مصرف 

کننده نیز 28 هزارتومان است.
آقای سیدجعفر حسینی مشــاور اتاق اصناف 
کشاورزی گفت: همه ساله در بحث قیمت گذاری 
محصولات کشــاورزی، نارضایتی کشــاورزان را 
اعلام می کنیم، اما متاســفانه مسئولان توجهی 
ندارند. بــه گفته او، نبــود حمایت هــای لازم از 
کشاورزان منجر به ناکامی خوداتکایی شکر  شد و 
بنابر پیش بینی های قبلی مجدد با بحران افزایش 

قیمت شکر روبرو شده ایم.
حسینی ادامه داد: زمانیکه کشــاورزان از نرخ 
گذاری چغندر قند رضایت نداشــته باشــند، در 
نهایت سطح زیرکشت محصول و میانگین عملکرد 
در واحد سطح کاهش می یابد که این امر منجر به 

برهم خوردن نظام عرضه و تقاضا می شود.

مشاور اتاق اصناف کشاورزی گفت: علی رغم 
آنکه پتانسیل خودکفایی محصولات استراتژیک 
همچون شکر و گندم در کشور وجود دارد، اما اتخاذ 
سیاست های نادرست منجر به کاهش تولید می 

شود.
دنیا بعد از جریان کرونا و جنگ روسیه و اوکراین 
بیشتر بدنبال خودکفایی در تامین موادغذایی و 
محدودیت صادرات محصولات استراتژیک است 
که این امر مهم باید در کشور ماهم مورد توجه قرار 

گیرد.
آقای غلامحســین بهمنی دبیر اسبق انجمن 
تصفیه کنندگان شــکر گفت: با برداشت و عرضه 
چغندر تولیــد داخل پیش بینی می شــود که از 

اواخر شهریور، بازار به تعادل برسد.
او قیمت هرکیلو شــکر در بازار آزاد را 30 تا 32 
هزارتومان اعلام کرد و افزود: کمبود عرضه شــکر 
در بازار داخل عامل اصلی التهــاب قیمت در بازار 

است.
بهمنی درباره آخرین وضعیت واردات شــکر 
گفت: بنابر آمار ســال گذشته یک میلیون و ۴۴0 
هزارتن شکر در داخل تولید شد که تاکنون 700 تا 

800 هزارتن وارد شده است.
دبیر اســبق انجمن تصفیه کنندگان شــکر 
قیمت هرتن شــکر خارجی تحویل بنادر ایران را 
500 تا 580 دلار اعلام کرد و گفت: همه ساله در 
بهمن و اسفند برای واردات شکر باید برنامه ریزی 
شود تا در تامین شکر برای پیک مصرف در فصل 

تابستان مشکلی نداشته باشیم.
با توجه به جنگ روســیه و اوکراین و اهمیت 
خودکفایی محصولات اســتراتژیک، مسئولان با 
اتخاذ سیاست های حمایتی با جای پرداخت یارانه 

به کشاورز خارجی باید جلوی واردات را بگیرند.

رسیدن به خودکفایی، راهی برای تنظیم بازار شکر

دنده عقب در واگذاری خودروسازان

معاون وزیر صمت:

نظارت بر عرضه بلیط هواپیما، قطار و اتوبوس بین شهری در دستور کار قرار گرفت

در حالی یک سال از مهلت رئیس جمهور به نهادهای دولتی 
برای تعیین تکلیف واگذاری خودروسازان می گذرد که به نظر 
می رسد در واگذاری این شــرکت ها پیشرفتی حاصل نشده 

است.
به گزارش خبرنگار مهر، 11 اسفند ماه سال 1۴00، رئیس جمهوری 
در خلل صدور 8 فرمــان برای بهبود عملکرد صنعت خودروســازی، 
واگذاری مدیریت دولتی شــرکت های خودروسازی را نیز مورد تاکید 
قرار داد؛ بر اســاس این فرمان، واگذاری مدیریت دولتی شــرکت های 
خودروسازی ایران خودرو و ســایپا حداکثر ظرف 6 ماه آینده یعنی تا 
پایان شهریور ماه سال 1۴01 به بخش غیردولتی تعیین تکلیف شود. 
بر همین اساس یک ســال از موعد زمانی تعیین شــده توسط رئیس 
جمهوری برای واگذاری خودروســازان می گذرد، اما بررسی ها نشان 
می دهد که نه تنها هیچ پیشرفت خاصی در مساله واگذاری ها به وجود 
نیامده است بلکه به نظر می رسد دنده عقب هم در این حوزه داشته ایم. 
در این رابطه می توان به اظهارات احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و 
دارایی اشاره کرد که نهم شهریور ماه اعلام کرده بود »وزیر صنعت معدن 
و تجارت برنامه و ایده ویژه ای برای واگذاری سهام خودروسازها دارد که 
لازم است در این زمینه دو وزارتخانه اقتصاد و صمت با هم برای این کار 
اقدام کنند. به همین منظور پس از اینکه دو وزارتخانه به طور مشترک 
در خصوص برنامه و نحوه واگذاری به توافق برســند؛ جزئیات آن اعلام 
خواهد شد.« در واقع بعد از گذشت یک سال از مهلت رئیس جمهوری 
به نهادهای دولتی برای تعیین تکلیف واگذاری خودروســازان، وزارت 
صمت و اقتصاد قرار است در مورد نحوه واگذاری ها به توافق برسند! این 
در حالیست که طی سنوات گذشته بارها موانع واگذاری خودروسازان 

اعلام شده است که از جمله اصلی ترین آنها ســهام تودلی شرکت ها، 
قیمت گذاری دستوری و زیان انباشــته خودروسازان است. با این حال 
تاکنون تدبیر جدی از سوی دولتمردان برای حل این معضلات و پیش 
رفتن به سمت واگذاری خودروسازان اندیشیده نشده است. آنطور که 
آمار نشان می دهد عدد سهام دولت در شرکت ایران خودرو 5.7 درصد 
و در سایپا حدود 17 درصد اســت و اگرچه این اعداد به نظر کوچک می 
رســند اما گزارش مرکز پژوهش های مجلس بیانگر آن است که غیر از 
این دو عدد، 12.21 درصد از ســهام ایران خودرو و 15.6 درصد از سهام 
سایپا در اختیار شرکت های عمومی وابسته و تحت کنترل دولت است. 
همچنین 25.2۴ درصد از ســهام ایران خودرو و 39.66 درصد از سهام 
سایپا تحت نظام سهام تودلی است. بنابراین هر قدر هم که دولت تاکید 
کند صرفاً 5.7 درصد و 17 درصد از سهام شــرکت های خودروسازی 
را در اختیار دارد اما با توجه به وضعیت ســهام تودلی این شرکت ها )در 
تعریف سهام تولدی باید گفت که شرکت های زیرمجموعه خودروسازان 
به صورت مستقیم و غیرمستقیم سهام شرکت های مادر را خریده اند.( 
می توان گفت که اگر همین سهام کوچک دولت هم واگذار شود، باز هم 
نقش و ســهم دولت پررنگ خواهد بود و عملًا خودروسازان به صورت 
دولتی اداره خواهند شــد. بر همین اســاس نیز طبق اعلام مسئولان 
دولتی پیش شرط واگذاری سهام دولت در این شرکت ها، تعیین تکلیف 
مشکل سهام تودلی به عنوان مرحله نخســت اعلام شده است. در واقع 
آنگونه که متولیان امر تاکید کرده اند تا زمانی که وضعیت سهام تودلی 
و میزان نفوذ در خودروسازان تعیین تکلیف نشود و چاره ای برای رهایی 
شرکت ها از ســهام های پیچ در پیچ اندیشیده نشــود هر قدر هم که از 
تریبون های مختلف اعلام شود که دولت قصد واگذاری خودروسازان را 

دارد، اما عملًا این موضوع صرفاً پشت همان تریبون می ماند و به مرحله 
عمل نمی رسد. سهل انگاری در تعیین تکلیف ســهام های تودلی در 
حالیست که در صورت واگذاری این ســهام ها، به تدریج و خود به خود 
از حجم شــرکت های مادر یعنی ایران خودرو و سایپا کاسته و وضعیت 
بهره وری و مدیریت هم بهتر می شــود. نکته دیگــر اینکه طبق تاکید 
متولیان، بحث قیمت گذاری دستوری از دیگر موانع اصلی پیش روی 
واگذاری خودروسازان محسوب می شــود چراکه وقتی قیمت گذاری 
محصولی از اختیار صاحبان آن کالا خارج باشد و یک نهاد قدرت طبق 
دستورالعمل های خود نسبت به قیمت گذاری کالا اقدام کند، در واقع 
دست تولیدکننده برای کسب سود بسته می ماند و تولیدکننده مجبور 
می شود در شــرایطی اقدام به تولید خودرو کند که می داند با تولید هر 
دستگاه خودرو به زیان شرکت افزوده خواهد شد. بنابراین احتمال اینکه 
در این شرایط کسی حاضر باشد سهام شرکت هایی را بخرد که روز به روز 

زیان ده تر می شوند، بسیار کم است.

معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان 
حمایت از تشدید نظارت بر نرخ های حمل و 
نقل جاده ای، هوایی و ریلی از مبادی مختلف 
به مقصد پایانه های مرزی عراق از تاریخ 27 

مرداد ماه به مدت یک ماه خبر داد.
به گزارش ایرنــا از ســازمان حمایت مصرف 
کنندگان و تولیدکنندگان، »حسین فرهیدزاده« 
اعلام کــرد: با توجه به ایام اربعین حســینی )ع( و 
پیش بینی افزایش تقاضای سفرهای زائران اربعین 
حســینی به عتبات عالیات به منظور برنامه ریزی 
جهت ارائه خدمات شایســته منظم و هماهنگ 
به زائرین، ســازمان حمایت با ابلاغ بخشنامه ای 
به ادارات کل صمت اســتان های سراســر کشور، 
خواســتار نظارت دقیق بر بازار و رصد قیمت کالا 
و خدمات اساســی بصورت مســتمر شده است. 
معاون وزیر صمــت فرایند برگــزاری این طرح را 
از 27 مردادماه و اتمــام آن را پایان شــهریورماه 

اعلام کرد و اظهار داشــت: بازدیدهای نظارتی از 
اماکن اقامتی، مراکز پذیرایــی و بین راهی، دفاتر 
خدمات مسافرتی )هوایی، جاده ای و ریلی(، مراکز 
اقامت موقت، پارکینگ ها و همچنین رســتورانها 
و واحدهای عرضه کننده اقلام غذایــی انجام و با 
متخلفان طبق قانون برخورد می شود. وی افزود: 
یکی دیگر از مواردی که در این بخشنامه متناسب 
با شرایط فعلی مورد توجه قرار گرفته رصد، نظارت 
و اهتمام ویژه به موضوع حمل و نقل اعم از هوایی، 
ریلی، جاده ای و پایانه های مســافربری اســت. 
فرهیدزاده بــا بیان این مطلب خاطرنشــان کرد: 
براساس این دســتورالعمل و به منظور جلوگیری 
از سوءاســتفاده افراد خاطی و افزایش غیرقانونی 
قیمت ها و ســاماندهی و تامین نــاوگان حمل و 
نقل به مقاصــد پایانه های مرزی عــراق و با هدف 
صیانت از حقوق مصــرف کنندگان و عــزاداران 
حســینی، ادارات کل اســتانها موظفند طی این 

مدت در کنار ســازمان راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای و دیگر دســتگاههای ذیربط با تشــکیل 
گشــتهای ویژه اربعین روی قیمت بلیت هواپیما، 
اتوبوس و قطارها نظارت ویژه انجام شــود تا در این 
حوزه شــاهد تخلفاتی به لحاظ قیمت ها نباشیم. 
فرهیدزاده نظارت گســترده، جامع و به هنگام بر 
شبکه عرضه و تقاضای بلیط اربعین توسط دفاتر 
فروش آنلاین بلیط و شرکت های هواپیمایی را از 
دیگر اولویت های این سازمان برشمرد و گفت: در 
این بخشنامه به ادارات صمت استانها تاکید شده 
تا در این بازه زمانی بر نحــوه توزیع و فروش بلیط 
توســط شــرکت های هواپیمایی نظارت جدی و 
کافی داشته باشند. ضمنا در این بخشنامه تاکید 
شده در این طرح عملیاتی با اتخاد تمهیدات لازم 
نظارت های محســوس و نامحسوس از پایانه های 
مســافری اســتانها و مراکز فروش بلیط در نظر 
گرفته و در صورت احــراز هرگونه تخلف و تخطی 

از ضوابط قانونی در این حوزه، برخورد قانونی موثر 
و بازدارنده معمول و نتیجه به این ســازمان اعلام 
شود. رییس ســازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان با اشــاره به افزایش تردد زائران 
حسینی در استانهای خوزستان، کرمانشاه و ایلام 
اذعان داشت: طبق ابلاغ جداگانه سازمان حمایت، 
اســتان های معین مکلفند به منظور جلوگیری از 
هرگونه اجحاف احتمالی در حق عزاداران حسینی، 
ضمن بهره گیری از تمام امکانات و مقدورات استان 
و استفاده حداکثری از قوا و ظرفیت موجود، نظارت 
بر عملکرد واحدهای تولیدی توزیعی و خدماتی و 
برخورد با تخلفات احتمالی با هماهنگی، هم افزایی 
و برنامه ریزی برای جلب مشارکت سایر دستگاه ها 
و نهادهای ذیربط اســتانی متناســب با وظایف و 
مسئولیت های محول قانونی و استفاده حداکثری 
از ظرفیت بازرســان و انجام گشــت های بازرسی 

مشترک هدفمند را در دستور کار قرار دهند.

 تحویل سه ماهه خودرو 
به جاماندگان مرحله دوم 

فروش یکپارچه
مدیر سامانه یکپارچه خودرو از تحویل سه 
ماهه خودرو به جاماندگان مرحله دوم فروش 

یکپارچه توسط دو خودروساز کشور خبر داد.
هفته گذشته ششم شــهریور ماه برای سه 
درصد از متقاضیان جامانده از مرحله دوم فروش 
یکپارچه که خودرویی به آن ها تخصیص پیدا 
نکرده بود ســامانه یکپارچه خودرو بازگشایی 
شــد و متقاضیان به مدت 3 روز  تا پنجشنبه 9 
شهریورماه مهلت داشتند تا نسبت به ثبت نام 

خود در سامانه مذکور اقدام کنند.
در این باره  مهدی تقدســی مدیر ســامانه 
یکپارچه خودرو گفت: در حــال حاضر نتایج 
دو خودرو ســاز کرمــان موتور بــا چهار مدل 
خودرویی به ترتیب جــک S5 ،S3 ،J7 ،J۴ و 
همچنین مدیران خودرو با پنج مدل خودروی 
آریــزوFX ،6، تیگــو X22 ،7 و X55 برای 
متقاضیان در نظر گرفته شــده است. به گفته 
مدیر ســامانه یکپارچه تخصیص خودرو، این 
خودرو ها براساس اولویت قبل و طبق فراخوان 
خودروســاز و تحویل فوق العاده 3 ماهه در نظر 
گرفته شده است. طبق فراخوان گذشته برخی 
از افراد وجه در نظر گرفته شــده را واریز نکرده 
بودند و باتوجه به خودروی آماده تحویل توسط 
خودروسازان، باعث شد در این مرحله سامانه را 

بازکنید تا دیگران بتوانند استفاده کنند.

مدیرعامل اتحادیه مرغداران 
گوشتی مطرح کرد؛

 تولید ماهانه ۲۰۰ 
تا ۲۱۰ هزارتن مرغ در کشور

ابراهیمی گفت: برآورد ها حاکی از آن است 
که ماهانه 200 تا 210 هزارتن گوشت مرغ در 
کشور تولید می شــود که با این وجود نیازی به 

واردات نداریم.
آقای علی ابراهیمی گفت: ظرفیت صنعت 
طیور گوشــتی تولید ســالانه 3 تا 3 میلیون و 
200 هزارتن مرغ در کشور است که با احتساب 
مصرف داخل نه تنها نیازی بــه واردات نداریم، 

بلکه پتانسیل صادرات در کشور وجود دارد.
به گفته او، گرچه مرجع رسمی در خصوص 
ســرانه مصرف نداریم، اما با احتســاب تولید و 
مصرف، برآورد تقریبی حاکی از آن اســت که 
ماهانــه 200 تا 210 هزارتن گوشــت مرغ در 

کشور تولید می شود.
ابراهیمی ادامــه داد: با توجه به پتانســیل 
صنعت مرغداری، نه تنها نیازی به واردات مرغ 
نداریم، بلکه پتانســیل صــادرات و ارزآوری با 
تامین به موقــع نهاده های دامــی و حمایت از 

صنعت طیور وجود دارد.
مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشتی قیمت 
کنونی هرکیلو مرغ زنده در استان ها را ۴8 تا 56 
هزارتومان اعلام کرد و افزود: پروسه بعد از مرغ 
زنده تا عرضه انجمن کشــتارگاهی را اتحادیه 
مربوطه باید نظارت کند تا نوســانی در بازار رخ 

ندهد.
او گفت: با نوسان قیمت گوشت قرمز، مردم 
به خریــد و جایگزینی مرغ در ســبد خانوار به 
عنوان پروتئین ارزان قیمــت روی آوردند که 
این موضوع در سرانه مصرف بی تاثیر نیست، هر 

چند آمار رسمی در این خصوص وجود ندارد.

قیمت خرید تضمینی گندم 
کمتر از ۲۰ هزار تومان 

نخواهد بود
رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: با توجه 
به افزایش هزینه های تولید و تورم، برای ســال 
زراعی جدید نرخ خرید تضمینی گندم کمتر 
از 20 هزار تومان نیست. آقای عطااله هاشمی 
رئیس بنیاد ملی گندمــکاران  گفت: بنابر آمار 
از ابتدای فصل برداشــت 10 میلیــون و 200 
هزارتن گندم خریداری شد که نسبت به مدت 
مشابه سال قبل ۴۴ درصد و سال 1۴00، 1۴0 
درصد رشد داشته اســت. به گفته او، با توجه به 
روند مناسب پرداخت مطالبات گندمکاران در 
هفته گذشته تنها 30 درصد بهای گندم تولیدی 
باقی مانده که طبق وعده سازمان برنامه و بودجه 
قرار است مابقی تا پایان شهریور پرداخت شود. 
هاشــمی ادامه داد: برآورد ها حاکی از آن است 
که میزان خرید تضمینی گندم به 10 میلیون 
و ۴00 تــا 10 میلیون و 500 هزارتن برســد. 
رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: دوشــنبه 
13 شهریور در جلسه شــورای قیمت گذاری 
نرخ 32 قلم محصول مشــمول قیمت گذاری 
تصویب و اعلام خواهد شد. او با بیان اینکه وعده 
خودکفایی گندم در گرو فراهم کردن الزامات، 
تسهیلات و شــرایط آب و هوایی است، گفت: 
گرچــه برآورد های کارشناســی برای قیمت 
خرید تضمینی گندم 23 هزارتومان است، اما 
با رعابت برخی ملاحظات نرخ برای سال زراعی 

جدید کمتر از 20 هزارتومان نخواهد بود.

  ۳ استاندارد ملی 
 در حوزه انرژی هسته ای 

به تصویب رسید
در راســتای اجرای تبصره 3 ماده 3 قانون 
تقویت و توسعه نظام استاندارد و تکلیف دستگاه 
های اجرایی برای توســعه استانداردهای ملی 
با تدوین اســتانداردهای تخصصی دســتگاه 
ذی ربط، ســه اســتاندارد ملی توسط سازمان 
انرژی اتمی کشور تدوین و در کمیته های ملی 
انرژی با مشارکت متخصصان و صاحب نظران 
ذی ربط تصویب شد. به گزارش ایرنا از سازمان 
ملی استاندارد ایران، اســتاندارد ملی 11231 
باعنوان »بسته بندی های هگزا فلوراید اورانیم 
)UF6( به منظور حمل و نقل«، استاندارد ملی 
23330 با عنوان »پودر اورانیم دی اکســید- 
تعیین چگالی ظاهــری و چگالی فشــرده« 
و اســتاندارد ملی23372 با عنــوان »ایمنی 
بحرانیت هسته ای- تجزیه و تحلیل یک حادثه 
بحرانیت فرضــی«، از جمله اســتانداردهای 
تدوین شده است. نسخه نهایی استانداردهای 
ملی مذکور در درگاه اطلاع رسانی سازمان ملی 
http://standard. استاندارد ایران به نشانی

inso.gov.ir برای بهره بــرداری کاربران و 
صاحب نظران در دسترس است.

با طرح »فاجد« ایمیدرو انجام 
می شود؛

»از دانشگاه تا اشتغال«؛ 
زنجیره حمایت از دانشجویان 

رشته های معدنی
تهران- ایرنا- ســازمان توســعه و نوسازی 
معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( در سه 
مرحله )از دانشگاه تا اشــتغال( از دانشجویان 
رشــته های بخش معــدن و صنایــع معدنی 
حمایت می کند. به گزارش ایرنــا از ایمیدرو، 
این سازمان با هدف رفع کمبود نیروی انسانی 
متخصص در بخش معــدن و صنایع معدنی، 
با تفاهم نامه انجام شــده با نهادهای ذی ربط، 
دانشجویان رشــته های بخش معدن و صنایع 
معدنی در سراســر کشــور را هنگام تحصیل، 
دوران خدمت ســربازی و پــس از آن حمایت 
می کند. با توجه به مذاکرات انجام شــده بین 
ایمیدرو با وزارت علوم، تحقیقــات و فناوری، 
دانشجویان علاقه مند رشته های بخش معدن 
و صنایع معدنی، برای کارآموزی به واحدهای 
بخش معدن و صنایع معدنی معرفی می شوند 
و تجربه های مفیدی از محیط واقعی کار حین 
تحصیل کسب می کنند. اقدام دیگر ایمیدرو، 
معرفی فــارغ التحصیلان رشــته های بخش 
معدن و صنایع معدنی بــه واحدها برای انجام 
خدمت سربازی در قالب امریه سرباز خدمت با 
توافق انجام شده با ستاد نیروهای مسلح است. 
در این راســتا، فارغ التحصیلان رشــته های 
مذکور پس از پایان تحصیــلات، به واحدهای 
بخش معدن و صنایع معدنــی معرفی و دوران 
خدمت ســربازی خود را در محیط کار واقعی 

خواهند گذراند.
مرحله دیگر، حمایت ایمیدرو در قالب طرح 
فاجد، از فارغ التحصیلان رشــته های بخش 
معــدن و صنایع معدنی پــس از پایان خدمت 
سربازی است. در این مرحله، فارغ التحصیلان 
رشته های یاد شده، برای اشــتغال به واحدها 
معرفی می شــوند. در این زمینه، پرداخت 50 
درصد حقوق توســط ایمیــدرو و 50 درصد از 

سوی واحد پذیرنده انجام می شود.

دبیر انجمن صنفی مراکز اسقاط:
گواهی اسقاط برای واردات 

خودرو به تعداد کافی وجود دارد
در پــی اتفاقات اخیــر پیرامــون افزایش 
افسارگســیخته قیمت خودروهای فرسوده 
و پــس از آن تاکید بر غیرواقعی بــودن آن ها، 
دبیر انجمــن صنفی مراکز اســقاط و بازیافت 
خودروهای فرســوده، با بیــان اینکه گواهی 
اسقاط به میزان لازم برای واردات خودرو وجود 
دارد، ســقف قیمت گواهی اسقاط خودروهای 

سواری را 35 میلیون تومان اعلام کرد.
حبیب قیصری در گفت وگو با ایسنا، ضمن 
اشــاره به التهاب اخیــر ایجاد شــده در حوزه 
خودروهای فرسوده، اظهار کرد: در حال حاضر 
برای واردات هر دو دستگاه خودرو وارداتی یک 
گواهی اسقاط نیاز است. اکنون نیز حجم زیادی 
گواهی اســقاط در صفحه مراکز اسقاط وجود 
دارد که پــس از واردات خودرو و ترخیص آن ها 
از گمرک، گواهی اسقاط به همه واردکنندگان 
حقیقی و حقوقی، تخصیص داده خواهد شد و 

هیچ نگرانی در این خصوص وجود ندارد.
دبیر انجمن صنفی مراکز اسقاط و بازیافت 
خودروهای فرســوده تصریح کرد: متاسفانه 
عده ای سودجو در هفته های گذشته به دنبال 
ایجاد التهاب در بازارخودرو بوده و هســتند و 
از نا آگاهی شهروندان سوءاســتفاده و اقدام به 
افزایش صــوری قیمت خودروهای فرســوده 

کرده اند.

خبرخبر
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وزیر بهداشت کشورمان در گفت وگوی تلفنی با دکتر 
صالح الحسناوی - وزیر بهداشت عراق، ضمن قدردانی 
از همراهی نیروهای بهداشتی و درمانی کشور عراق در 
خدمت رسانی به زائران اربعین، خواستار ارتقای کیفی 
خدمات سلامت و تسهیل دسترسی حاضران در مراسم 

عظیم راهپیمایی اربعین به خدمات سلامت شد.
به گزارش ایسنا، دکتر بهرام عین اللهی در این گفتگو ضمن 
قدردانی ویژه از دولت عراق و وزارت بهداشت این کشور، اظهار 

داشت: خوشــبختانه تمهیدات لازم برای تأمین سلامت زائران 
اربعین در ایران اندیشیده شــده و نیروهای بهداشتی، درمانی و 
فوریت های پزشکی در مرزهای 8 گانه ورود و خروج از کشور با 

آمادگی کامل مستقر شده اند.
وزیر بهداشت با اشــاره به بروز چند حادثه جاده ای در عراق 
برای زائران ایرانی، از همکاری وزارت بهداشــت عراق در انتقال 

سریع مصدومان به کشورمان تقدیر کرد.
دکتر صالح الحســناوی، وزیر بهداشت عراق نیز با بیان اینکه 

در مراســم راهپیمایی اربعین 15 تا 22 میلیون نفر به کشــور 
عراق سفر می کنند، گفت: متاسفانه چندین حادثه جاده ای در 
مراســم امســال رخ داده که کارکنان وزارت بهداشت عراق در 
کنار کادر ســلامت ایران، خدمات مناسبی را به مصدومان ارائه 

کرده اند.
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، وی تاکید کرد: وزارت بهداشت 
عراق از هیچ اقدامی برای تأمین ســلامت زائــران ایرانی و غیر 

ایرانی دریغ نخواهد کرد.

در گفت وگوی تلفنی وزرای بهداشت ایران و عراق تاکید شد؛ همکاری ایران و عراق برای تأمین سلامت زائران اربعین حسینی
رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ:
دستگیری ۱۹۶ مالخر تهران

رئیس پلیــس آگاهــی تهران بــزرگ از 
دســتگیری 196 مالخر شــهر تهران در سال 
جاری خبر داد و گفت: تمامی معاملات مالخرها 
باید در دفترچه ای که پلیــس برای آنها در نظر 
گرفته شــد ثبت شــود. ســردار علی ولی پور 
گودرزی روز یکشــنبه در گفت و گــو با ایرنا 
اظهار داشت: از ابتدای سال تا الان 196 مالخر 
حرفه ای دستگیر شدند که بخش بزرگ اموال 
مسروقه در اختیار این افراد بوده که پس از کشف 
به مالباختگان تحویل شد. به گفته او، هر هفته 
فعالیت مالخران رصد شده و طبق دفترچه ای 
معاملاتی که برای آنها تهیه شــد باید تمامی 
معاملات خود و مشخصات مالکین و خریداران 
اموال را ثبت و ضبط کنند. رئیس پلیس آگاهی 
تهران بزرگ تاکید کرد: این مســئله به تمامی 
صنوف ابلاغ شد و هرگونه معامله ای که در این 
دفاتر ثبت نشده باشد جرم مشهود محسوب می 
شود. رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ درباره 
موضوع بازگشــت ســارقین به چرخه سرقت 
و ناامن ســازی جامعه نیز توضیح داد: وظیفه 
پلیس اشراف بر مجرمین و جرم است که شامل 
اشراف اطلاعاتی بر رفتار و همچنین چگونگی 
دستگیری مجرمین می شــود. به گفته سردار 
ولی پور گودرزی، وظیفــه دیگر پلیس تعامل 
دستگاهها با همدیگر اســت که در حال حاضر 
تعامل خوبی میــان پلیس و دســتگاه قضا به 
خصوص در زمینه ریشه کن کردن سرقت وجود 
دارد. وی با اعلام اینکه از ابتدای ســال جاری تا 
امروز به هیچ سارقی مرخصی داده نشده است، 
افزود: این توافقی میان پلیس و دستگاه قضا بود 
زیرا اغلب این سارقین در مرخصی برای جلب 
رضایت شاکیان و پرداخت خسارت مالباخته 

قبلی دست به سرقت می زنند.
 رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ توضیح 
داد: به این ترتیب طبق این توافق با دســتگاه 
قضا به سارقین مرخصی داده نمی شود تا بخش 
اعظم مجــازات خود را تحمل کنند و ســپس 
بتوانند با وثیقه بــه مرخصی رفته یــا آزادی 

مشروط بگیرند.
وی همچنین درباره متهمانی که دســت 
به جرائم خشــن و جرائم باندی می زنند، اعلام 
کــرد: پرونده این متهمان بــه صورت هفتگی 
با هماهنگی دادستان اســتان به صورت ویژه 
پیگیری می شــود که بــا اســتفاده از قضات 
مخصوص خارج از نوبت رسیدگی و حکم صادر 

شود.

رئیس مرکز مدیریت بیماری های 
واگیر وزارت بهداشت اعلام کرد:

نگرانی از افزایش موارد وبا 
در آستانه پاییز

رئیس مرکز مدیریــت بیماری های واگیر 
وزارت بهداشــت با اعــلام نگرانــی از افزایش 
موارد وبا در آســتانه فصل پاییــز، از آماده باش 
دانشگاه های علوم پزشــکی تا پایان مهرماه به 
منظور برخورد با مــوارد احتمالی این بیماری 

خبر داد.
دکتر شهنام عرشــی در گفت وگو با ایسنا، 
گفت: در آســتانه فصل پاییز بویژه در شهریور 
ماه نگرانی ما از شــیوع وبا افزایش می یابد چرا 
که به شکل سنتی و به دلایل مختلف در این ماه  
شیوع بیماری اتفاق می افتد؛ هرچند که هنوز 
مشکلی خاصی نداشته ایم. وی با تاکید بر لزوم 
رعایت نکات بهداشتی در تغذیه در تجمعات، 
اظهار کرد: توصیه ما این اســت که افراد از مواد 
غذایی خام استفاده نکنند و ترجیحا در جایی 
که از شست وشوی کاهو و صیفی جات مطمئن 
نیستند از مصرف ســالادها خودداری کنند. 
عرشی با اشــاره به اهمیت مصرف آب سالم در 
پیشــگیری از بیماری های منتقله از آب و غذا 
و از جملــه وبا، تصریح کرد: افــراد حتما باید از 
آب لوله کشی یا بطری شــده استفاده کنند. با 
رعایت این مســائل امیدوار هستیم که مشکل 
بیماری های حاد اســهالی در افراد به حداقل 
برســد. او با بیان اینکه نگرانی از شیوع وبا تنها 
منحصر به سفرهای خارجی نیست، تاکید کرد: 
افراد در سفرهای تابستانی داخلی خود نیز باید 
نکات بهداشــتی را رعایت کنند. رییس مرکز 
مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشــت، 
ادامه داد: با شروع فصل گرما یعنی از خردادماه 
در تمام دانشگاه های علوم پزشکی کشور مرتبا 
نمونه گیری و کشــت برخی موارد اســهالی از 
نظر میکروب وبــا انجام می شــود و به محض 
مثبت شدن پاسخ تست ها، بلافاصله اقدامات 
پیشگیری کننده آغاز می شــود. اوایل امسال 
چند مورد محــدود از وبا داشــتیم که همگی 
وارده از کشورهای پاکستان و افغانستان بودند 
اما تا پایــان مهرماه دانشــگاه های ما در حالت 
آماده باش هســتند. وی افزود: وبا یک بیماری 
اسهالی حاد عفونی و به شدت مسری است که 
به دنبال خوردن آب یا غــذای آلوده به باکتری 
»ویبریوکلرا« ایجاد می شود و در صورتی که به 
موقع درمان نشود، موجب کم آبی شدید بدن 

شده و منجر به مرگ انسان می شود.

نظر آموزش و پرورش درباره 
واگذاری »نهضت سوادآموزی« 

به معاونت ابتدایی
معاون آمــوزش ابتدایی وزیــر آموزش 
و پــرورش، مصوبــه کمیســیون تلفیــق 
برنامــه هفتم مجلــس مبنی بر ســپردن 
ماموریت هــای نهضــت ســوادآموزی به 
معاونت ابتدایی آموزش و پرورش را »خام« 
و نیازمند بررسی بیشــتر عنوان کرد و گفت: 
در حال بررسی این امر هســتیم تا به جمع 

بندی برسیم.
معصومه نجفــی پازوکــی در گفت وگو 
با ایســنا، درباره مصوبه کمیســیون تلفیق 
برنامــه هفتم مجلــس مبنی بر ســپردن 
ماموریت هــای نهضت ســواد آمــوزی به 
معاونــت ابتدایی آموزش و پــرورش بدون 
گسترش و توســعه این معاونت، اظهار کرد: 
این امر فعلا موضوعی اســت که در مجلس 
مطرح شــده اما برای ما خیلی خام اســت. 
دو تــن از نمایندگان مجلــس در برنامه ای 
تلویزیونــی در ایــن بــاره صحبت هایــی 
کردند و ایــن مصوبه را خیلــی موثر و خوب 
می دانستند اما واقعا این مساله باید بررسی 

شود.
وی در پاسخ به این سوال که موضع دولت 
در این رابطه چیســت و آیا وزارت آموزش و 
پرورش موافق این مصوبه اســت؟، تصریح 
کرد: آقــای وزیر، بنــده به عنــوان معاون 
ابتدایــی و همه دوســتانی کــه درگیر این 
ماجرا هستیم، می خوهیم موضوع را عمیق 
تر بررسی کنیم. موضوع برای ما خیلی خام 

است. در حال بررسی این امر هستیم.
معاون آمــوزش ابتدایی وزیــر آموزش و 
پرورش، افزود: اگر به این جمع بندی برسیم 
که این موضــوع خوب، شــدنی و عملیاتی  
اســت و ســاز و کار آن و اعتبارات لازم برای 
آن نیز وجود دارد، مشــکلی برای اجرای این 
امر نیست اما اگر علاوه بر مسائل و مشکلات 
قبلی، مشــکلات دیگری را هــم به معاونت 
ابتدایــی اضافه کننــد، کیفیــت آموزش 
ابتدایی را دچار اختلال خواهد کرد. باید این 
موضوع را با بررســی دقیق تر پیش ببریم. در 
حال حاضر برای اظهار نظر خیلی زود است 
چراکه این امر خیلی خــام روی  میز ما قرار 

دارد.
نجفــی پازوکــی در پاســخ بــه اینکه 
نماینــدگان مجلــس معتقدنــد از طریق 
واگذاری ماموریت های نهضت سواد آموزی 
به معاونــت ابتدایی می تواننــد از ظرفیت 
معلمان ابتدایی برای پیش برد اهداف نهضت 
سواد آموزی و آموزش سواد استفاده کنند، 
آیا معاونت ابتدایی برای این امر به تعداد لازم 
نیــرو دارد؟، توضیح داد: مــا همین حالا در  
بحث نیروی انســانی و معلم ابتدایی مشکل 
داریم. حتی تعیین ســاز و کار خاصی برای 
معلمان ابتدایی که خودشــان داوطلبانه در 
این مســیر آیند و به صورت حق التدریس و 
... فعالیت کنند، باید به صورت دقیق بررسی 

شود.
وی یــادآور شــد: دو تــن از نمایندگان 
مجلس در برنامــه ای تلویزیونی بیان کردند 
که این مصوبه اتفاقی درســت است و عنوان 
کردند تمام ابعاد موضوع را بررسی کرده اند. 
با این حال آن طور که در همان برنامه مطرح 
شد، گویا قرار است این امر بدون گسترش و 
توســعه معاونت ابتدایی اجرایی شود که در 

این صورت مساله خیلی چالشی می شود.
نجفــی پازوکی در عین حال بــا تاکید بر 
اهمیت جلوگیری از موازی کاری دستگاه ها، 
بیان کرد: اینکه بخش هــای موازی کار را در 
یک ساختار تجمیع کنیم منطقی است تا از 
اســراف و موازی کاری جلوگیری شود و در 
عین حال بهتر بتوان از منابع خود اســتفاده 
کــرد امــا اینکه بــدون اضافه شــدن هیچ 
ســاختاری این اتفاق رخ دهد، مــا را نگران 
می کند. معاون آموزش ابتدایی وزیر آموزش 
و پرورش با ذکر مثالی ادامه داد: برای نمونه 
در حال حاضر ســازمان ملی تعلیم و تربیت 
کودک شــکل گرفته اســت اما در استانها 
ســاختاری ندارد و بدنه ابتدایی، برنامه های 
این ســازمان را پیــش می بــرد. همین امر 
باعث شده مشکلات متعددی در این مسیر 
ایجاد شود. حال تصور کنید مسئولیت های 
نهضت ســواد آموزی را هم بدون گسترش 
ســاختار به معاونت ابتدایــی اضافه کنیم. 
بالاخره این ساختار معاونت ابتدایی نیز یک 
ظرف اســت، این ظرف تا حــدی گنجایش 
دارد و بیش از انــدازه نمی توان آن را پر کرد، 
چراکه لبریز می شــود. وی در پایان سخنان 
خود تاکید کرد: بنابراین اگر ابعاد این مساله 
به اندازه کافی بررسی شده باشد تا از موازی 
کاری پرهیز شــود و در عین حــال با ایجاد 
ساز و کار لازم این امر را اجرا کنیم، مشکلی 
وجود ندارد اما اگر قرار باشــد یک مشــکلی 
کنار مشکل ســازمان ملی تعلیم و تربیت به 
معاونت ابتدایی اضافه شــود، کار ما دشوار 

می شود.

جمیله مهدلی/ امروز اســتفاده از انواع 
دمنوش ها در سراسر کشور برای مصارف 
درمانی ،لاغری و سایر مصارف رایج شده 
است آیا این محصولات استاندارد هستند؟ 
به نظر می رســد تولد و فراورد چای ایرانی 
موفقت های زیادی نســبت به یک دهه ی 
پیش حاصل شده است نظر تامین کنندگان 

این محصول در این باره چیست؟ 
استفاده بیش از حد دمنوش 

در دهه هــای اخیــر مفهوم مصــرف گرای 
ســبز در حال ترویج اســت که یا ارکان دمنوش 
گیاهی هســتند و در بــازار ایران هــم تمایل به 
مصرف بالا اســت، دو رویکرد مثبت و منفی این 
عمل باید مورد بررســی قرار گیرد ، از این منظر 
با توجــه به تغییــر تحولی که در بحث شــرایط 
اجتماعی،فرهنگی،بهداشــت، ســلامت اتفاق 
افتاده است به طبع با مشکلاتی که ایجاد شده از 
بعد مسائل زیست محیطی ، تغذیه افراد و خانواده 
ها قطعا همه به دنبال یک راهکاری هستند برای 
مســائل خودشــان حداقل در بعــد تغذیه پیدا 
کنند چون بالاخره تغذیه، خوراکی ، آشــامیدنی 
موضوعی اســت که ما در روز با آن سروکار داریم 
و باید نیاز های بــدن را از آن تامین کنیم به طبع 
تبلیغات و پیامهایی که در خصوص تغذیه ســالم 
جلب می کند یعنی اینطور بگویم باید این اتفاقات 
بیافتد باید این خوراکی ها و آشــامیدنی ها باشد 
،قطعا جلب توجه همه افراد را جمع میکند چون 
مغز ما بر اســاس این پیام ها ، گیرنده ها پیام ها را 
می گیرند و ســریع واکنش نشان می دهند و این 
بعد مثبت قضیه است که باید به سمت آشامیدنی 
هایی برویم کــه ارگانیک و طبیعی هســتند و 

خواص طبیعی دارند و برای بدن مفید هستند .
درمــورد بعــد منفــی :سواســتفاده ای که 
متاسفانه از این مسئله به قول معروف می شود و 
سو اســتفاده گران از این منظر که تمام است که 
این اتفاق بیافتد به این ســمت حرکت می کنند 
و خود این یک عامل بازدارنده شــده است و اگر 
من بخواهم دقیق ســوال شما را جمع بندی کنم 
، ابتدای کار مثبت اســت و خیلی هم خوب است 
ولی ما نیاز به یک سری نباید ها هم داریم ،افرادی 
که می خواهند اینجا ســودجویی کنند و کالایی 
را به مردم عرضه کنند که متاســفانه آن خاصیت 
خوب را به لحاظ ما ندارد ، این خودش یک عامل 
بازدارنده شده همانطور که الان می بینیم خیلی 

به نوعی مســئله آن حالت ارزشمندی خودش را 
از دســت داده و همه فکر می کنند مثلا دو تا گیاه 
را باهم ترکیب کنند میشود دمنوش و می توانند 

استفاده کنند .
دمنوش چگونه تولید می شود؟

دمنوش بخشــی از گیاه ها ،میوه ،دانه ، برگ 
،ساقه،پوســت گرفته مــی شــود و دم آوری با 
آب صورت می گیرد حالا این ممکن اســت یک 
بخشــی از ادویه جات هم شامل شــود ما در آن 
بخشــی که مربوط به گیاهانی یا میوه هایی که 
داخل کشــور اســت قطعا نیاز به واردات ندارد و 
بخش زیادی هم است مثلا در بحث دمنوش های 
میوه ای شما پایه ی ســیب،بِ استفاده می کنید 
ولی وقتی این را ترکیب میکنید مثلا با ادویه جات  
که یک بخش ایرانی اســت مثل زعفران،و بخش 
دیگر که وارداتی اســت مثل هِل ،دارچین  یعنی 
ترکیبی از منابع داخلی و منابع خارجی اســت و 
بستگی به نوع دمنوش این شرایط تغییر می کند 
به طبع هم داخلی نیاز داریم هم بحث خارجی در 
بحث خارجی بخشی است که باید وارد شود  چون 
ما در بحث ادویه های اصلی تولید کننده نیستیم 
مثل زردچوبه ،دارچین،هِل ،فلفل و … قطعا این 
ها باید وارد شــود ،ارزی که الان ارائه می شود به 
بحث واردات ادویه قطعا بحث نیمایی نیست و ارز 
حاصل از صادرات است یعنی باید خریداری شود 
از کوتاجی که صادر کننده انجام داده خرید شود 
یعنی به نرخ بازار آزاد است قطعا هزینه ی بالایی 
متحمل می شود و در محصول نهایی هم تاثیر می 

گذارد 
صادرات دمنوش ها 

در بحث داخل هم عموم آن موارد ،کلا محصول 
کشاورزی به جز تعداد محدودی فصلی هستند و 

یک دوره ای باید برداشت شــود و کل سال از آن 
استفاده شــود، قطعا نیاز به یک نقدینگی بالایی 
دارد که خرید شــود و طی ســال حالا بحث های 
نگهداری این در شــرایط مناســب آن خواصش 
حفظ شود و این ها خودش هزینه بر هستند ، این 
ها مشکلات طبیعی کار ما است ولی بعُد اصلی کار 

ما در بحث صادرات،ارز است که نرخ آزاد دارد ،
در بحث داخل برای تامین مشکلی وجود ندارد 
چون مربوط به منابع داخلی اســت ولی بالاخره 
ارتباط ها و زنجیره هایی کــه وجود دارد حالا اگر 
کشاورز یا واسطه ای که کار خرید را انجام می دهد 
چون بالاخره بعد کشــاورزی زنجیره ای تامینش 
شاید متفاوت باشد یا آن شــرکت ها مستقیم از 
خود زمین خریــداری می کننــد و فرآیند کار را 
انجام می دهند یا اینکه نه واســطه این ها را خرید 
می کند یک بخــش نیاز را به فروش می رســاند 
برای تولید و قطعــا هزینه بالایــی دارد و ممکن 
اســت بعضی وقت ها کیفیت لازم را نداشته باشد 
طی یک ســال این محصول در دسترس نیست و 
قطعا ممکن است نکهداشتن آن مناسب نبوده و 
محصول نهایی براساس مواد اولیه نامرغوب تهیه 
می شود قطعا کیفیت لازم را ندارد ،این ها صحبت 
های کلی درمورد دمنوش ها اســت در کنار بحث 

های مجوزهای قانونی که وجود دارد.
در حوزه چــای ایرانی برای بحــث صادرات ) 
البته این شــاید فقط مربوط بــه کالای چای ما 
نباشد( بحث تعهد ارزی که بحث صادر کننده باید 
متعهد باشد که برگرداند باتوجه به اینکه شرکت 
های معتبر رعایت می کنند و هیچ مشــکلی هم 
نیست و کالای صادر شده ارزش را در موعد مقرر 
به کشور برمی گردانند ولی مسائلی که وجود دارد 
مجموعه ای هســتند که به صورت غیر قانونی با 

کارت های بازرگانی و… انجام می دهند و ملزم 
به برگشت ارزش به داخل شود با نرخ های مصوب 
نیســت اگر در تالار دوم به نوعی مثلا عرضه شود 
،خب این قطعا تــوان رقابت ما را کــم می کند و 
امکان حضور دقیق و مناســب را به ما نمی دهد 
،در حوزه ادویه هم که خدمت شــما عرض کردم 
یک مشکلی که در بحث واردات ادویه است فقط 
باید پوتاژ هایی که برای یــک گروه  محصولی که 
صادر شده مثل خشکبار استفاده شود البته اخیرا 
شنیدم یک مقدار دارند باز می کنند چون آنطور 
منحصر میشود به یک صنعت و قطعا نرخ ها در آن 
توافق عرضه کننده با نرخ های بالاتری میفروشد 
چون وارد کننده ادویه هم مجبور اســت فقط از 
همان ارز استفاده کند ولی جدیدا اعلام سده که 
میخواهند تنوع این را بیشــتر کنند و منحصر به 

صادرات خشکبار نباشد .
درمــورد چــای وارداتی که اعــداد مختلفی 
اســت ولی حدودا بین 80 تا 100 هــزار تومان 
مصرف چای کشور است که 80 تا 90 درصد چای 
وارداتی است ،متاســفانه الان بیش از هشت الی 
نه ماه است به خاطر مســائلی که از سال گذشته 
اتفاق افتاد که حالا بازگو نمی کنم ثبت سفارش 
کلیه فعالین این صنعت بسته شده است یعنی 9 
ماه اســت نه تولید کننده و نه تاجرین امکان وارد 
این کالاها را ندارند علی رغم اینکه هیچ تقصیری 
هم نداشتند البته اینکه عرض می کنم دارند یک 
مسیر هایی بعد از 9 ماه نشــان می دهند و خب 
همه بلاتکلیف هستند ،و خب این محصولاتی مه 
در گمرک کشور بوده اســت و بعضا به صورت 90 
درصد ترخیص شده و به فروش رفته است هنوز 
وجه این به آن فروشنده خارجی پرداخت نشده 
است و متاسفانه این اعتبار کل کشور و اعتبار کل 
فعالین را زیر سوال برده است و معضل بزرگی می 
شود برای این صنعت البته چه اتحادیه محترم و 
چه وزارت جهاد دارند به یک راهکاری می رسند 
ولی در حال حاضر هنوز ما مسیر روشنی از آینده 
نداریم و هنوز هیچ چیز مشــخص نیست ،از دی 
ماه سال 1۴01 این موضوع اســت تا امروز که به 
انتهای ماه مرداد می رســیم هنوز هیچ برنامه ای 
مشخص نیست و امیدوارم زودتر رسیدگی کنند 
چون بالاخره هم اعتبار خود کشــور و هم اعتبار 
شرکت ها است و هم اشتغال زیادی در این صنعت 
وجود دارد که باید زودتر به یک راهکار برســند و 

این راهکار اجرا شود. 

» پول  وارز « بررسی می کند؛

استفاده بیش از حد فراورده های چایی برای لاغری! 

تصحیح الکترونیکی امتحانات نهایی، گامی در مسیر عدالت آموزشی
دانش آمــوزان و معلمــان تصحیــح الکترونیکــی 
پاســخ برگ های آزمون نهایی خــرداد 1402 را گام مثبت 
دولت در جهت رعایت عدالت آموزشی در جامعه می دانند و 
معتقدند که تصحیح توسط 2 یا سه مصحح و ناشناس بودن 

هویت دانش آموز می تواند امنیت نمرات را افزایش دهد.
به گزارش خبرنگار گــروه جامعه ایرنا، امتحانات نهایی امســال 
دانش آمــوزان دوازدهمی به دلیــل تاثیر نمــرات امتحانات نهایی 
متفاوت تر از سال های گذشــته برگزار شد، بر اســاس مصوبه 8۴3 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی اعلام شده سهم سابقه تحصیلی برای 
ســال تحصیلی 1۴02 به ۴0 درصد تاثیر قطعی رسید که به همین 
منظور شیوه ای متفاوت برای تصحیح برگه های امتحانات نهایی بکار 

گرفته شد.
در امتحانات نهایی امســال 91۴ هزار ۴65 دانش آموز و افراد برای 
سوابق تحصیلی در آزمون های نهایی پایه دوازدهم شرکت کرده بودند 
که از این تعداد، 53۴ هزار 121 نفر دختــر و 380 هزار 3۴ نفر دانش 
آموز پسر هســتند. از این جمعیت آماری 595 هزار و 62۴ نفر دانش 
آموزان روزانه و 318 هزار 8۴1 نفر دانش آموزان بزرگســال و افرادی 
هم برای ایجاد ســابقه و ترمیم در آزمون نهایی شرکت کردند که در 
خرداد 1۴02 کلیه حوزه های تصحیح به منظور حفظ ایمنی نمرات و 
رعایت اطمینان آنها به صورت الکترونیکی و پاسخ برگ دانش آموزان 

نیز کاملا شخصی سازی شد.
براین اساس قرار است که از امسال به بعد، تصحیح اوراق امتحانات 
نهایی الکترونیکی باشــد و دیگر به صورت دستی انجام نخواهد شد و 
برگه امتحان بدون نام و بدون مشخص بودن ناحیه، توسط مصححان 
حتی از اســتان های دیگر در سیســتم، تصحیح و ثبت شده و برای 
تصحیح دوم به همکاری دیگر ارجاع می شــود که از نمره قبلی اطلاع 

ندارد.
در این فرآیند، اگر نمره 2 تصحیح تا 25 صدم نزدیک بود، ثبت نهایی 
می شــود اما اگر اختلاف بیش از یک نمره باشد تصحیح سوم صورت 
خواهد گرفت و برگه امتحانی به مصحح سوم ارجاع داده می شود که در 
این راستا نکته قابل توجه این است که جمع برگه هر صفحه امتحانی را 

سامانه انجام می دهد و نمره نهایی را جمع بندی و اعلام می کند.
در واقع با توجه بــه اینکه این نمرات در پذیــرش دانش آموزان در 
مراکز آموزش عالی تاثیر مستقیم دارد، تصحیح الکترونیکی امتحانات 

نهایی، زمینه ساز توسعه عدالت آموزشی محسوب می شود.
با توجه به این شیوه دانش آموزان دلهره دریافت سلیقه ای نمره  خود 
را ندارند چراکه دبیران تخصصی پس از ایجاد کد کاربری که توســط 
رئیس حوزه تصحیح انجام می شــود، با مشاهده تصویر پاسخ برگ ها 
اقدام به تصحیح اوراق امتحانی می کنند و همچنین فرآیند اســکن، 
بارگذاری و تصحیح پاسخ برگ ها توسط نرم افزارهای تحت مدیریت 

وزارت آموزش و پرورش در حال انجام است.
هرچند که برخی از دانش آموزان و حتی معلمان طراحی سئوالات 
امتحانات نهایی را بسیار مفهومی و پیچیده تر از تدریس در کلاس های 
درس دانستند اما اکثریت نسبت به نمرات خود و تصحیح الکترونیکی 

رضایت داشتند.
اکثریت معلمان و دانش آموزان تصحیــح الکترونیکی امتحانات 
را راهی برای حفظ ســلامت و امنیت امتحانات نهایی دانستند و این 

اطمینان را داشتند که نمرات را عادلانه دریافت کرده اند.
یکی از دانش آموزان رشته علوم انسانی درباره تصحیح الکترونیکی 
امتحانات به خبرنگار ایرنا گفت: هرچند که ســئوالات دشوار بود اما 
خوبی امتحانات نهایی این اســت که برگه های امتحان را به صورت 

الکترونیکی تصحیح می کنند.
وی افزود: اکنون این اطمینان وجود دارد که هیچ کس نمی تواند در 
برگه امتحانی من مطلبی را کم یا زیاد کند و همچنین اینکه به صورت 
ناشناس توسط مصححان در استان های دیگر تصحیح می شود. این 

موضوع به من اطمینان می دهد که نمره ام عادلانه است.
یکی دیگر از دانش آموزان رشته ریاضی درباره تصحیح الکترونیکی 
برگه های امتحانی گفت: پیش از امتحانــات نهایی این نگرانی وجود 
داشت که اگر برگه های ما را سلیقه ای تصحیح کنند، در کنکور عقب 
می افتیم اما اکنون با تصحیح الکترونیکی این اطمینان وجود دارد که 
عدالت رعایت شده اســت. وی افزود: من به سطح دشواری سوالات با 
توجه به 2 سال آموزش مجازی در دوران کرونا انتقاد دارم اما تصحیح 
الکترونیکی برگه هــای امتحانی یک اقدام مثبــت در جهت رعایت 
عدالت محسوب می شــود. یک دانش آموز رشــته علوم تجربی هم 
درباره تصحیح الکترونیکی برگه های امتحانی گفت: دولت با تصحیح 
الکترونیکی برگه هــای امتحانی مانند آزمون کنکــور این اطمینان 
را در ما ایجاد کــرد که امتحانات نهایی با ســلامت و اطمینان برگزار 
می شود و در حق ما اجحافی صورت نگرفته اســت. وی افزود: من به 

یکی از نمره های خود اعتراض زدم و پس از تصحیح دوباره نمره مناسب 
خودم را دریافت کردم و به نظرم این شیوه می تواند در آینده هم موجب 

رضایت سایر دانش آموزان باشد.
یکی از معلمان سال دوازدهم درباره تصحیح الکترونیکی برگه های 
امتحانات نهایی گفت: وقتی اعلام کردند که نمرات امتحان نهایی در 
پذیرش در دانشگاه تاثیر مستقیم دارد، در وهله اول همه نگران شدیم 
اما وقتی شیوه مناســب تصحیح الکترونیکی را ایجاد کردند که نام و 
مشخصات دانش آموز قابل شناسایی نیست و مصححان در استان های 
مختلف برگه ها را تصحیح می کنند، خیالمان راحت شــد. وی افزود: 
در مواقعی شاید امکان سلیقه ای تصحیح کردن برگه های تشریحی 
باشــد، اما اکنون با توجه به این شیوه و راهنمای تصحیح توسط چند 
عدالت را برقرار می کند. همچنین محسن زارعی رئیس مرکز ارزشیابی 
و تضمین کیفیت نظام آموزش و پــرورش روز 2۴ مرداد درباره نحوه 
تصحیح ســؤالات توســط مصححان گفت: در امتحانات امنیت در 
طراحی، طراحی آزمون با استفاده از بانک ســوال، ارسال سوالات به 
صورت امن، با دقت، صحت و در زمان مشخص، شیوه مناسب و یکسان 
برگزاری آزمون، امکانات و تجهیزات مناســب، نمره دهی مناسب و 

عادلانه و شیوه مناسب ساخت نمرات مقیاس مورد توجه قرار گرفت.
وی افزود: نمره دهی باید عادلانه باشد، در بحث تصحیح باید فرآیند 
طوری طراحی شود که روزنه  و خطای انســانی قابل تصور نباشد، در 
سال های قبل کارهایی انجام شــده که 2 بار تصحیح کامل توسط 2 
مصحح مختلف در سایر اســتان ها صورت گیرد که اگر اختلاف نظر و 
مغایرت در تصحیح وجود داشت، مصحح سوم برگه را تصحیح و نظر 

نهایی را اعلام می کرد.

خبرخبر
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  سال دوم

افزایش سوددهی ۹۵ درصدی فولاد اکسین در پنج ماه ابتدایی سال ۱۴۰۲ 

فاطمــه دامغانیان : مدیــرکل پدافند غیرعامل 
استانداری ســمنان با مدیر مخابرات منطقه دیدار 
و درخصوص اهمیت و ضــرورت پدافند غیرعامل 

گفتگو کرد.
  مهندس دارائــی، در این دیدار گفــت: خودحفاظتی 
و تامین امنیــت در ارتباطات با انجام مانــور پدافندی به 
صــورت مســتمر در مراکز مخابراتی در ســطح اســتان 
به منظور لزوم پایــداری و میزان تاب آوری شــبکه های 

مخابراتی در برابر آسیب های احتمالی صورت می پذیرد.
مدیر مخابرات منطقه ســمنان در ادامه افزود: با تحقق 
اهداف پدافنــد غیرعامل می توان میزان آســیب پذیری 
بسترهای مخابراتی و ارتباطی را به حداقل کاهش داد که 
در پی آن تداوم خدمات رســانی عمومی در شرایط تهدید 

و بحران به حالت پایدار امکانپذیر خواهد شد.
مجیــد دارائی خاطرنشــان شــد: پدافنــد غیرعامل 
عنصری پویــا و متحرک اســت که می توانــد در اولویت 

فعالیت ها قرار بگیرد تا با اجرای آن از وارد شدن خسارات 
مالی به تجهیزات و تأسیســات جلوگیری شود و همچنین 
پایداری شــبکه ها و ارتباطات مخابراتــی ممکن خواهد 

شد.
گفتنی ســت ملاحظات پدافندی در حــوزه مخابرات، 
بررســی نقاط ضعف، قوت و اقدامات مخابــرات، عینیت 
بخشــیدن و نقش آفرینی مخابرات در کارگروه تخصصی 

پدافند سایبری، محور بحث های این دیدار بود.

 خودحفاظتی و تامین امنیت در ارتباطات، از اقدامات مهم پدافند غیرعامل در مخابرات منطقه سمنان است

اکســین  فولاد  شــرکت  مدیرعامل 
خوزستان از افزایش 95 درصدی سوددهی 
این شرکت در پنج ماه ابتدایی نسبت به دوره 

مشابه سال گذشته خبر داد.
به گزارش پول و ارز و به نقــل از روابط عمومی 
شرکت فولاد اکسین خوزســتان، مهندس علی 
محمدی در گفتگو با خبرنــگار روابط عمومی به 
تشریح عملکرد و ســودآوری این شرکت در پنج 
ماه ابتدایی سال جاری پرداخت و اظهار کرد: فولاد 
اکســین با ثبت رکوردهای تولیدی و آماده بکاری 
قابل توجه به افزایش سود 95 درصدی در پنج ماه 
ابتدایی 1۴02 نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

دست یافت.
وی افزود: میزان ســود شــرکت در پنج ماهه 
ابتدایی ســال جاری 22 هزار و 191 میلیارد ریال 
سود بوده که این عدد در مدت مشابه سال گذشته 

11 هزار و 355 میلیارد ریال ثبت شده است.
مدیرعامل شرکت فولاد اکســین خوزستان 
تاکید کرد: روند ســودآوری فولاد اکسین همواره 

با تلاش مجموعه کارگران و بدنه کارشناسی این 
شرکت ادامه دارد و به دنبال ثبت رکوردهای جدید 

در تولید و سودآوری هستیم.
    محمدی همچنین به مقایسه سود این شرکت 
در مرداد امسال نسبت به مدت مشابه سال پیش 
اشــاره کرد و افزود: فعالیت هــای تولیدی فولاد 

اکسین خوزستان در این دوره زمانی با افزایش ۴77 
درصدی نسبت به مرداد 1۴00 همراه شد که یک 

رکورد کم سابقه در تاریخ فعالیت شرکت است.
وی با بیان اینکه نسبت به برنامه پیش بینی شده 
53 درصد جلوتر هســتیم، گفت: سود شرکت در 
مردادماه امسال، 5 هزار و 808 میلیارد ریال ثبت 

شده که این عدد در مرداد سال گذشته یک هزار و 6 
میلیارد ریال بوده است.

مدیرعامل شرکت فولاد اکسین خوزستان بیان 
کرد: شــرکت در پنج ماهه نخست امسال بهترین 
عملکرد در آماده بکاری عملیاتــی)95 درصد(، 
بهترین رکورد توقفات فنی و کمترین توقفات خط 
تولید بدون احتساب توقفات ناشی از محدودیت 

انرژی را داشته است.
وی با بیان اینکه ســبد تولید محصولات فولاد 
اکسین خوزستان با هوشمندی گسترش می یابد، 
از تنوع بخشی به سبد تولیدات، با هدف پوشش هر 
چه بیشــتر تقاضای بازار و افزایش توان مانور این 
شــرکت در بازاریابی و فروش و انطباق با نیازهای 

متنوع زنجیره ارزش، خبر داد.
محمدی با اشــاره به اهمیت احداث مجتمع 
فولادســازی شــرکت، عنوان کرد: بدون شک با 
احداث این پروژه و خودکفایی در تامین مواد اولیه 
خود، ضریب سوددهی به طور قابل توجهی افزایش 

می یابد.

نشان عالی مسئولیت اجتماعی بر سینه روابط عمومی فولاد خراسان

۴۰ همت؛ تجلی عزم جهادی و انقلابی در فولاد خوزستان

احمدی نژاد شهردار فردیس مطرح کرد:

رشد ۳۲۵ درصدی درآمد شهرداری فردیس در 5 ماهه ابتدای سال جاری

»روابط عمومی شــرکت مجتمع فولاد خراســان« در 
سومین جشنواره »روابط عمومی و مسئولیت اجتماعی« 

حائز نشان عالی مسئولیت اجتماعی سال 1402 شد.
به گزارش پول و ارز دبیرخانه سومین دوره این جشنواره، اعلام 

کرد: هیات داوران جشنواره با بررسی برنامه ها، استمرار و اقدامات 
حاضران در این جشــنواره، که دربردارنده شــرکت های فعال در 
زمینه مســئولیت اجتماعــی بوده اند، مجتمع فولاد خراســان را 

شایسته ی دریافت نشان عالی مسئولیت اجتماعی دانست.
شــهرام بقراط، مدیر روابــط عمومی فولاد خراســان، در آیین 
دریافت این نشــان با قدردانی از حمایت های همیشگی مهندس 
جوان بخــت، مدیرعامل شــرکت، اظهــار داشــت: دریافت این 
نشــان، حاکی از مســئولیت پذیری و تلاش مســتمر همه ارکان 
شــرکت و اهتمام خانواده بزرگ فولاد خراســان برای ایفای نقش 
خود به عنوان یک عضو  حقوقی مســئولیت پذیر در قبال جامعه و 
درخشندگی نام و نشان فولاد خراســان در سپهر رسالت اجتماعی 
بنگاه های اقتصادی و تولیدی است و تاکیدی بر این نکته است که 
فولاد خراســان علاوه بر ایفای رســالت خود در جهاد اقتصادی، بر 
تعامل و انجام وظیفه مســئولانه نســبت به جامعه پیرامونی خود 

توجه ویژه دارد.
گفتنی است که نهادینه شدن درک سازمانی از مسئولیت های 
اجتماعــی، اســتمرار در تعامل ســازنده با جامعــه و ذی نفعان و 
ارزیابی اقدامات صورت گرفته توســط شــرکت ها در این زمینه، 
از شــاخص های مورد ارزیابی در اعطای نشــان عالی مســئولیت 
اجتماعی توسط داوران این رویداد بوده که با مشارکت »خانه روابط 
عمومی ایران«، »نشریه تحقیقات روابط عمومی«، »انجمن روابط 

عمومی« و دبیرخانه »جایزه سرآمدی روابط عمومی« برگزار شد.
مراســم پایانی این جشــنواره، عصر روز 7 شــهریور 1۴02، با 
حضور دکتر دارابی، »قائم  مقام وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی« و دکتر سکینه پاد »دستیار رئیس جمهور و مسئول 
پیگیری حقــوق و آزادی های اجتماعــی«، در مرکز همایش های 
بین المللی صداوســیما برگزار و از برگزیدگان این جشنواره، تقدیر 

شد.

در شرایطی که صنایع در کشور ما با دشواری های بسیاری 
دست و پنجه نرم می کنند، شرکت فولاد خوزستان به منظور 
وفق یافتن با شرایط موجود و تاب آوری تا بهبود شرایط، و نیز 
تداوم حضور در بازارهای رقابتی و توسعه فعالیت های خود 
سلســله پروژه های هدفمندی را در چند حوزه ی پایداری 
تولید، بهینه سازی، پشتیبانی )زیست محیطی و ساختمانی( 
و توســعه ظرفیت و فناوری در حال اجرا دارد. جمع سرمایه 
گذاری ها برای اجرای این پــروژه ها بالغ بر 819/40 میلیارد 
تومان می شود که نشان دهنده ی تحولی شگرف در شرکت 

فولاد خوزستان است.
به گزارش پــول و ارزبا اجرای این پروژه ها، فولاد خوزســتان خیز 
بلندی برای تحقق اهداف فاز چهارم توسعه و بلکه فراتر از آن بر می دارد 
و با عبور از ظرفیت تولید 6 میلیون تنی که برای ســال 1۴0۴ هدف 
گذاری شده است آماده رکورد زدن با تولید 6/13 میلیون تن در سال 

1۴10 خواهد شد.
از جمله پروژه های مهم این شــرکت، مگامدول زمزم 3 است که 
بزرگ ترین مگامدول آهن اسفنجی کشور اســت و با ظرفیت تولید 
2/2 میلیون تنی بــه روزهای بهره برداری نزدیک می شــود. احداث 
پکیج ماشین ریخته گری اسلب جایگزین، احداث کارخانه اکسیژن 
۴ ، احداث پکیج کوره شماره 7، احداث نیروگاه 520 مگاواتی سیکل 
ترکیبی از جمله مهم ترین این پروژه هاســت. ضمــن آنکه احداث 
فولادسازی شادگان با پیشرفتی بســیار خوب به روزهای نهایی خود 
نزدیک شده و شرکت همزمان در جبهه ی خرید معادن کوچک برای 

توسعه فعالیت ها اقدامات موثری را انجام داده است.
۴0 همت تنها چهل هزار میلیارد تومان ســرمایه گذاری نیست، 
بلکه از همتّ والا و عزم جهادی و انقلابی مدیران، کارکنان و کارگران 
شرکت فولاد خوزستان حکایت می کند که به تنهایی تاثیرات شگرف 

و ماندگاری بر رونق و حرکت چرخ اقتصاد کشور را بر جای می گذارند.

شهرداری فردیس با اشاره به اینکه درآمد این شهرداری 
در 5 ماهه ابتدای ســال جاری 670 میلیــارد تومان بوده 
است،گفت: درآمد شهرداری فردیس در همین بازه زمانی در 
سال گذشته 206 میلیارد تومان بود که این آمار نشان دهنده 

افزایش 325 درصدی درآمد شهرداری است.
محمدرضا احمدی نژاد با بیان اینکه این میزان رشــد،از اتفاقات 
مهم و ارزشمند در حوزه اقتصاد مدیریت شهری است،عنوان کرد:در 
حالی که به طور معمول عوارض نوسازی در روزهای پایانی سال توسط 
شهروندان پرداخت می شود، کسب این رقم در پنج ماه نخست سال، 

بسیار حائز اهمیت است.
شهردار فردیس توجه به افزایش مشارکت مردمی و بهره گیری از 
ظرفیت بخش خصوصی برای ایجاد درآمد پایدار را از برنامه های مهم 
شهرداری اعلام کرد و افزود:شهرداری یک نهاد عمومی و غیردولتی 
است که باید به بحث درآمد پایدار توجه شود که در این مسیر نیز باید از 

ظرفیت بخش خصوصی بهره گرفت.
احمدی نژاد تصریح کــرد: افزایش درآمد تضمیــن کننده ارائه 
خدمات مطلوب تر است و افزایش بودجه عمرانی را به دنبال دارد که در 
نتیجه با اجرای به موقع پروژه های عمرانی رضایت مندی شهروندان 

حاصل خواهد شد.
وی این رشــد درآمد را نتیجه برنامه ریزی های انجام شده، تمرکز 

بر کسب درآمدهای پایدار و تلاش همکاران مناطق و مدیریت درآمد 
شهرداری فردیس دانست و خاطرنشــان کرد:امیدواریم بتوانیم در 
ماه های باقی مانده از سال نیز با استمرار همین روند، رشد مطلوبی در 

زمینه کسب درآمدهای پایدار برای شهرداری داشته باشیم.
عملیات اجرایی ساختمان شهرداری فردیس در شهرک راه آهن 

در مراحل پایانی است
شــهردار فردیس گفت:عملیات اجرایی ســاختمان شهرداری 

فردیس در شهرک راه آهن در مراحل پایانی است.
احمدی نژاد در حاشــیه بازدید از روند اجرایی پروژه های عمرانی 
ســطح شهر،پیشرفت فیزیکی ســاختمان ســتاد مرکز شهرداری 
فردیس را 97 درصد اعلام کرد و بیان داشــت:در حال حاضر عملیات 
تجهیز و محوطه سازی این ساختمان در حال انجام است و به زودی به 

بهره برداری می رسد.
شــهردار فردیس اذعان کرد: تعدادی از واحد های ستاد مرکز در 
این ساختمان مستقر شده و تا پایان ماه جاری تمامی حوزه ها در این 

ساختمان استقرار خواهند یافت.
احمدی نژاد همچنین با اشاره به اینکه ســاختمان شهرداری در 
خیابان پیک نیز با پیشــرفت فیزیکی 65 درصدی همراه است، بیان 

کرد:عملیات اجرایی این ساختمان نیز در مرحله نازک کاری است.
وی ادامه داد:این ســاختمان در ۴ طبقه ساخته می شود که دارای 

فضای اداری و ســالن های آمفی تئاتر و اجتماعات خواهد بود؛ اعتبار 
این پروژه حدودا 220 میلیارد ریال است و همکارانم در معاونت امور 
زیربنایی و حمل و نقل در تــلاش اند تا در راســتای ارائه خدمات به 

شهروندان هرچه سریعتر آن را تکمیل و به بهره برداری برسانند.
شهردار فردیس در بخش دیگری با اشاره به اینکه عملیات اجرایی 
ساختمان شهرداری فردیس در شهرک راه آهن نیز در مراحل پایانی 
است،تصریح کرد: مســاحت این پروژه 3 هزار و 600 متر مربع است و 

اعتبار در نظر گرفته شده برای احداث آن نیز 170 میلیارد ریال است.
وی همچنین خاطرنشان شد: تقاطع بلوار های شهید سلیمانی و 

مپنا در راستای سهولت در تردد ها اصلاح هندسی می شود.

افتتاح و بهره برداری از 
هنرستان ۱۲ کلاسه تربیت 

بدنی  امیرکبیر در فاز ۵ شهر 
اندیشه به مناسبت هفته دولت

آیین بهره بــرداری از هنرســتان تربیت 
بدنی 12 کلاســه  فاز 5 شــهر اندیشه که به 
همت شــورای اســلامی و شــهرداری این 
شهر احداث و به اتمام رســیده است با حضور 
مهندس غراوی معاون عمرانی اســتانداری 
تهران ، شــفیع زاده فرماندار فرمانداری ویژه 
شهرستان شــهریار، معاونین فرماندار، بهروز 
کاویانی شــهردار،رئیس و اعضای شــورای 
اســلامی ،دیگر روســای ادارات، معتمدین و 
خانواده معظم شهدا و شهروندان شهر اندیشه 

برگزارشد.
بهروز کاویانی شــهردار اندیشــه در این 
مراســم ضمن تبریک هفته دولــت بر همه 
دولتمــردان و گرامیداشــت یــاد و خاطره 
شــهیدان رجایی و باهنربا اشاره به نقش مهم 
ارتقا سرانه های آموزشــی در راستای تعلیم 
آینده سازان شهر و شــکوفایی استعداد نسل 
جوان گفت : امروز افتخار داریم تا یکی از پروژه 
های فاخر در شهرســتان را بدست مسئولین 
و خانواده شــهدا به بهره برداری برســانیم و 
خرسند و خوشــحالم و خدا را شاکرم  یکی از 
پروژه های خیلی خوب در حوزه توسعه اماکن 
آموزشی را به سرانجام رساندیم و این پروژه را 
به فرزندان شهر اندیشه و آینده سازان این مرز 
و بوم تقدیم می کنیم تا ان شاالله استفاده لازم 

را از آن ببرند. 
وی افــزود :جــا دارد از فرمانــدار محترم 
فرمانداری ویژه شهرستان شــهریار بعنوان 
رئیس شورای آموزش و پرورش و جناب آقای 
نوروزی رئیس اداره آموزش و پرورش شهریار 
که همیشه دغدغه فضای آموزشــی را دارند 
قدردانی نمایم که با پیگیری هایشان اتفاقات 
خوبی در این راســتا در حال رخ دادن است و 
مدیریت شــهری اندیشــه همپای شــورای 
آموزش و پــرورش در این راســتا حرکت می 

نماید.
شهر اندیشــه از وضعیت  خوبی در سرانه 
آموزشی برخوردار است و امروز که می بینیم 
هنرستان ها و دبیرستانها بصورت شهرستانی 
در سطح شهر اندیشه موجود است و افتخاری 
اســت برای خودم و مردم شــهر اندیشه که 
این توان وجــود دارد که خدمات در ســطح 

شهرستان ارائه نماید. 
 شهردار اندیشه ادامه داد؛ پروژه هنرستان 
تربیت بدنی 12 کلاســه را در دستور کار خود 
قرار دادیم تا در کوتاه ترین زمان شاهد به بهره 

برداری رسیدن آن باشیم.
بهــروز کاویانی همچنیــن با اشــاره به 
مشخصات این پروژه گفت: دبیرستان تربیت 
بدنی امیرکبیر در دو طبقه  با مساحت 8200 
متر مربــع در زیربنای 2270 متــری با 12 
کلاس از محل اعتبارات داخلی شهرداری بنا 
شده است و شــروع پروژه از سال 98 و امسال 
شــاهد افتتاح آن هســتیم ، که از مهر امسال 
فعالیت خود را به طور رســمی شروع خواهد 
نمود که لازم می دانم از تعامل و همیاری همه 
عزیزان به ویژه مسئولین استانداری محترم و 
فرمانداری شهرستان شهریار به ویژه اعضای 

شورای اسلامی شهر قدردانی نمایم.
غراوی معــاون فنــی عمرانی اســتاندار 
تهران در ادامه این مراســم گفت : تشکر ویژه 
ای از شهردار و اعضای شــورای اسلامی شهر 
اندیشــه دارم که همت نمودند و فضایی فاخر 
و ارزشــمند همچون این دبیرستان را احداث 
و ایجاد نمودند و در اختیار فرزندان این شــهر 
برای کســب علم و افزایــش توانمندی های 
جسمانی گذاشتند تا شــاهد ظهور استعداد 

های درخشان آنها باشیم.  
وی در ادامــه افزود : ورود و تــلاش در این 
راه بسیار پر ثواب که توشه خوبی برای آخرت 
است و عاقبت بخیری و دعای مردم و رضایت 
خداوند از ثمرات آن اســت که جا دارد از همه 
کســانیکه در این راه همت گماشتند تقدیر 

نمایم. 
غراوی همچنین در ادامه با اشاره به قانون 
ماده 18 شورای آموزش و پرورش یادآور شد 
: بنا به این قانون همه ســازندگانی که بیش از 
200 واحد ساختمانی می ســازند ملکف به 
ساخت یک واحد فضای آموزشی و تحویل آن 
به آموزش و پرورش هستند که کمک شایانی 
به رفع نواقص در حوزه ســرانه های آموزشی 

می نماید.
معاون عمرانی استاندار تهران بیان داشت : 
امروز خوشبختانه روند توسعه فضای آموزشی 
، روندی شــتابدار و رو به پیشرفت است و اگر 
قضاوتی منصفانه در این راســتا داشته باشیم 
در نظام جمهوری اســلامی ایران این مسئله 
بعنوان یکی از مهمترین اولویت ها محسوب 
می شــود تا فرزندانمان در جای جای کشور 
در محیط خوب تعلیم ببینند و برای کمک به 
آبادانی و بدست گرفتن سکان هدایت کشور 
پس از بهره گیری فضای آموزشی خوب در راه 

اعتلای این مرز و بوم تلاش کنند.

مشهد، رتبه دار در تولید زباله 
در کشور

مدیــر عامل ســازمان مدیریت پســماند 
شهرداری مشهد گفت: حجم زباله تولیدی ما 
در کشور و شهر مشهد بالا است و در این زمینه 
رتبه دار هستیم. مسعود رضوی در تور خبری 
بازدید از مجتمع صنعتی بازیافت مواد و انرژی 
سازمان پسماند شــهرداری مشهد اظهار کرد: 
سازمان مدیریت پسماند در سال 89 براساس 
ادغــام دو ســازمان مدیریت ماشــین آلات و 
خدمات موتوری و ســازمان بازیافت و تبدیل 
مواد تشــکیل شــد. وی افزود: ماموریت های 
سازمان شامل برنامه ریزی، ساماندهی، مراقبت 
و عملیــات اجرایی مربوط بــه کاهش تولید، 
جمع آوری، ذخیره سازی، جداسازی، بازیافت، 
پردازش و دفع در حوزه پســماندهای عادی، 
شهری و ســاختمانی اســت. بودجه سازمان 
580 میلیارد تومان بوده و 730 نفر در سازمان 
مدیریت پسماند مشغول هستند. مدیر عامل 
سازمان مدیریت پســماند شهرداری مشهد با 
بیان اینکه مشــهد 328 کیلومتر مربع وسعت 
و ســه میلیون و ۴60 هزار نفــر جمعیت دارد، 
خاطرنشان کرد: در مشــهد روزانه دو هزار تن 
زباله خانگی تولید می شــود که حجم آن ها در 
وانت های نیســان آبی از میدان آزادی تا سه راه 
راهنمایی است. حجم زباله تولیدی ما در کشور 
و شهر مشهد بالا اســت و در این زمینه رتبه دار 
هستیم. رضوی گفت: روزانه 1۴ هزار تن نخاله 
یا پسماند عمرانی و 2۴ تن زباله یا پسماندهای 
عفونی و بیمارستانی نیز تولید می شود. اولین 
کار شهروندان در زمینه مشارکت این است که 
به راحتی زباله تولید نکنند. وی خاطرنشان کرد: 
اگر پسماند خشک از تر در مبدا تفکیک شود، 
کیفیت آن حفظ شــده و به راحتی در کارخانه 
بازیافت می شود. هرچه صنعت بازیافت رونق 
پیدا کند، اشــتغال بالا مــی رود. در همه مواد 
بازیافتی که دور ریخته می شــود، انرژی، نفت، 
گاز و برق وجود دارد که اگر تفکیک انجام شود 
این مــوارد دوباره در چرخه فعال می شــوند و 
یارانه انرژی به ســرعت دفع نمی شود. رضوی 
گفت: دومین فعالیت ما ساماندهی پسماندهای 
عمرانی اســت. اگر کســی قصد دارد در محل 
تولید خاکبرداری و تخریب انجــام دهد، باید 
مجوز بگیرد. همچنین برای ناوگان حمل ونقل 
و مکانی که قرار اســت دفع صورت گیرد باید 
مجوز اخذ شود. همکاران ما در مدیریت پسماند 
به دنبال این هســتند که اگر خاکی برداشته 
می شــود، مدیریت کرده و در بخش دیگری به 
طور مثال فضای سبز و پر کردن گودهای خالی 
مصرف کننــد. مدیر عامل ســازمان مدیریت 
پسماند شهرداری مشهد اضافه کرد: ۴3 درصد 
از خاکبرداری ها در شهر توسط همکاران ما در 
مدیریت پسماندهای عمرانی اتفاق می افتد، دو 
درصد برای فضای سبز استفاده می شود و 55 
درصد به محل دفع مــی رود. یکی از معضلات 
در شــهرداری تحویل خاک و نخاله توســط 
ناوگان های غیر مجاز به ویژه در حاشــیه شهر 
است. از این نخاله ها سالانه حدود 10 هزار متر 
مکعب خاک ترکیبی تولید می شود.دنبال این 
هستیم کارخانه تبدیل پسماندهای عمرانی را 
ایجاد کنیم، بنابراین فراخوان زدیم و در تلاش 
هستیم تا این کارخانه را امسال به مرحله عقد 

قرارداد برسانیم.

پایان انتظار ۲۸ ساله؛
پل اروست به بهره برداری رسید

رویای 28 ساله مردم روستای اروست بخش 
چهاردانگه شهرستان ساری به واقعیت تبدیل 
شد و این پل پس از ســالها انتظار روستاییان به 
بهره  برداری رســید. به گــزارش پایگاه خبری 
وزارت راه وشهرســازی از مازنــدران ،حســن 
جهانیان مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای اســتان مازندران در آیین بهره برداری از پل 
روستای اروست اظهار کرد: با تلاش های شبانه 
روزی و جهادی ایــن مجموعه، عملیات احداث 
پل که ســالیان ســال راکد بود انجام و این پل 
مورد بهره برداری قرار گرفت. وی در ادامه گفت: 
مازندران به لحاظ شــرایط جغرافیایی منطقه 
و تعدد روستاها در آن دارای محورهای پر رفت 
و آمد بوده ، لذا ایمن ســازی و بهسازی راه های 
ارتباطی این استان از جمله فعالیتهای مهم این 
اداره کل می باشد و اقدامات گســترده ای را در 
زمینه بهسازی و آســفالت راه های روستایی در 
دست اجرا دارد.  جهانیان با اشاره به اینکه توسعه 
و رفع محرومیت از چهره روستاها از اولویت های 
دولت مردمی اســت، گفت: روستاییان بیش از 
دیگران بــه خدمت رســانی و دریافت امکانات 
و خدمات برای تأمین نیازهای اساســی خود و 
رهایی از محرومیت نیــاز دارند، به همین دلیل 
محور برنامه های خدمت رسانی، توسعه و مقابله با 
محرومیت باید متوجه نواحی روستایی همچون 
منطقه پشت کوه چهاردانگه)دهستان ولایت( 
باشد. وی افزود: راه روســتایی ایمن و مناسب 
باعث بهبود بازاریابی محصولات کشــاورزی و 
افزایش درآمد روستاییان شده و تمایل آنها را به 

زندگی در روستا افزایش می دهد.

خبرخبر
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اولیگ ساسکین مشــاور لئونید کوچما رئیس جمهور 
سابق اوکراین گفت که ولودیمیر زلنسکی رئیس جمهور 
کنونی این کشــور درباره اوضاع جبهه هــای نبرد دروغ 

می گوید.
به گزارش بامداد یکشنبه ایرنا از خبرگزاری اسپوتنیک روسیه، 
اولیگ ساسکین گفت: نیروهای اوکراینی نه تنها نتوانستند به خطوط 
دفاعی روسیه نفوذ کنند بلکه کنترل خط دفاعی در استان خارکف را 

نیز از دست دادند.
وی افزود: حمله نیروهای روسی و سخت ترین نبردها در نزدیکی 
کوبیانسک در جریان اســت، بله در همه این منطقه و همچنین در 

مارینکا.
مشاور رئیس جمهور پیشین اوکراین با بیان اینکه زلنسکی مدام 
می گوید که حمله ای در حال انجام است، گفت: هیچ چیز در جبهه 

نبرد وجود ندارد و همه چیز دروغ است.
ساســکین همچنین افزود که تاکتیک های جنگی پیشنهادی 
در غرب ناکارآمد بوده و تجهیزات ناتو منســوخ شده و قابل مقایسه 
با سلاح های روسی نیست. این در حالی است که زلنسکی شنبه شب 
در واکنش به انتقادات مقامات غربی مبنی بر پیشــروی بسیار کُند 
نیروهای این کشور در کانال تلگرامی خود نوشت: نیروهای اوکراین 

در حال پیشروی هستند.

به گزارش ایرنا، روزنامه فایننشال تایمز با اشاره به افزایش انتقاد 
واشــنگتن از راهبرد اوکراین در ضد حملات این کشور در گزارشی، 
نوشت: مقام های آمریکایی درباره موفقیت این حملات تردید دارند؛ 
موضوعی که بــه تعمیق تنش بین واشــنگتن و کی یف در برهه ای 

حساس از جنگ روسیه منجر شده است.
در گزارش این روزنامه آمده است: پیشرفت ضد حملات اوکراین 
کُند است و تحلیلگران می گویند کی یف تلاش می کند تا قبل از این 
که زمین گل آلود مانع پیشروی بیشتر این کشور شود یا نیروهایش 
توان رزمی خود را از دســت بدهند، بخش عمده ای از خاک خود را 

بازپس گیرد.

مشاور رئیس جمهور سابق اوکراین: زلنسکی دروغ می گوید

منابع خبری از درگیری های شدید میان 
ارتش سوریه و تروریست ها و پاسخ ارتش 
سوریه به اقدامات گروه تروریستی تحریر 
الشام )النصره سابق( در جبهه های شمال 

غرب این کشور خبر دادند.
به گزارش امــروز )یکشــنبه( ایرنــا به نقل 
از اســپوتنیک، درگیری هــای شــدیدی میان 
یگان های ارتش ســوریه و عناصر تروریســتی 
تحریر الشام )جبهه النصره( در ریف غربی حلب 
رخ داد و به طور همزمان ارتش سوریه با حملات 
این گروهک تروریستی در ریف جنوبی ادلب نیز 

مقابله کرد.
خبرنگار اســپوتنیک در حلب اعلام کرد که 
صدای انفجارهای شــدید در تمام مناطق شهر 
ادلب به گوش رســید که در نتیجه حملات یگان 
های ارتش ســوریه به مواضع تروریســت ها در 

جبهه غربی شهر بود.
یک منبع بلندپایــه میدانی به این خبرگزاری 
گفت که یک مجموعه خارجی وابســته به گروه 
تروریستی تحریر الشام عملیاتی علیه پایگاه های 
ارتش سوریه در محور »کفرتعال« و »کفرعمه« 
در ریف غربی حلب انجام داد که با واکنش سوری 

ها مواجه شد.
این منبــع گفت که درگیری هــا میان ارتش 
ســوریه و گروه تروریســتی تحریر الشام شدت 
گرفت و ارتش سوریه تجهیزات نظامی گسترده 

به محورهای درگیری در آن منطقه اعزام کرد.
از سوی دیگر برخی منابع محلی در ریف ادلب 
اعلام کردند که گروه تروریســتی تحریر الشام با 

اســتفاده از عناصر ارجی خود که تابعیت چینی، 
چچنی و آلبانیایی دارند، پایگاه های ارتش سوریه 

در ریف غربی حلب را هدف قرار دادند.
همچنین برخــی منابع گفته انــد که به طور 
همزمان مجموعه از گروهک تروریستی موسوم 
به »انصار التوحید« قصد داشتند که وارد یکی از 

پایگاه های ارتش سوریه در جبل الزاویه شوند.
خبرنگار اســپوتنیک در ریف ادلب اعلام کرد 
که یگان های ارتش ســوریه توانســتند با نفوذ 
این گروهک تروریســتی مقابله و مواضع آن در 
محورهای کنصفره، ســفوهن و الباره در جنوب 

ادلب را هدف قرار دهند.
شبکه السومریه نیوز عراق نیز به نقل از منابع 
ســوری گزارش داد، بمب افکن هــای راهبردی 
روسیه کاروان تروریست های وابسته به ترکیه را 
در اطراف منبج در شمال غرب سوریه هدف قرار 

داده و نابود کردند.

از ســوی دیگر واحد توپخانه ارتش ســوریه 
مواضع تروریست ها را در حومه غربی حلب هدف 
قرار داد و با حملات شدید تروریست های تحریر 

الشام در این منطقه مقابله کردند.
ارتش ســوریه همچنین حملات توپخانه ای 
خود را برای هدف قــرار دادن خطوط تدارکاتی 
تروریســت های تحریر الشــام در اطراف شــهر 
»سرمین« واقع در حومه شمالی ادلب گسترش 
داد. رسانه های ســوریه روز شــنبه نیز گزارش 
دادند کــه ارتش این کشــور در ادامــه مقابله با 
تروریست های تحت حمایت ترکیه، مواضع آنان 
را حومه شهرهای حلب و ادلب در شمال و شمال 

غرب سوریه گلوله باران کرد.
برغم اعتراضات مکرر دمشق، نظامیان متجاوز 
ترکیــه و آمریکا همچنــان به بهانه هــای واهی 
بخش هایی از خاک ســوریه را در شمال، شمال 
غرب و شرق ســوریه تحت اشــغال خود دارند و 

همچنین با استقرار گروه های تروریستی وابسته 
به خود، تلاش می کنند تا جلوی بازگشت آرامش 
به سراسر خاک ســوریه و تحکیم حاکمیت ملی 
این کشور را بگیرند. سوریه ادامه حضور نظامیان 
متجاوز ترکیه و آمریکا در خاک خود را اشغالگری 
می داند و تاکید می کند که آمریکا در شرق سوریه 
منابع نفتی و محصولات زراعــی بویژه گندم این 

کشور را به سرقت می برد.
براســاس توافق ســال 2017 میلادی میان 
ایران، روسیه و ترکیه به عنوان کشورهای ضامن 
صلح آستانه چهار منطقه امن در سوریه )کاهش 

تنش( ایجاد شد.
سه منطقه در سال 2018 میلادی به کنترل 
ارتش ســوریه درآمد، اما منطقه چهارم که ادلب 
اســتانی در شمال غرب ســوریه و بخش  هایی از 
استان های لاذقیه، حما و حلب را در بر می گیرد، 
هنوز در دســت گروه های تروریســتی قرار دارد 
و گفته می شــود که کنترل این منطقه بیشــتر 
در اختیار گروه تروریســتی تحریرالشام )جبهه 

النصره( است.
اواخر تابســتان ســال 2018 میلادی، سران 
روســیه و ترکیه در ســوچی روســیه به توافقی 
دست یافتند که طی آن ترکیه وعده داد که بدون 
خونریزی تروریست های مستقر در این منطقه را 
خارج یا خلع سلاح کند، اتفاقی که تا به امروز رخ 
نداده و تروریست ها در این منطقه هر از چندگاهی 
به نیروهای نظامی سوریه یا پایگاه های روسیه در 

اطراف این منطقه حمله می کنند.
بخش هایی از شــرق، شمال و شــمال غرب 

پاسخ شدید ارتش سوریه به اقدامات گروه تروریستی تحریر الشام

 نگرانی محافل صهیونیستی 
 از جنگ با محور مقاومت 

در چند جبهه
رژیــم  تلویزیــون  و  رادیــو  شــبکه 
صهیونیستی)کان( از نگرانی سران صهیونیست 
از وقوع جنگ همزمــان در چند جبهه با محور 
مقاومت خبر داد و بدون اشاره به بحران شدید 
داخلی رژیم صهیونیســتی و ســرایت آن به 
ارتش ایــن رژیم گفت کــه وزارت جنگ رژیم 
صهیونیستی همزمان با تقویت نظامیان خود در 
کرانه باختری، خود را برای چنین جنگی آماده 

می کند.
بــه گــزارش روز یکشــنبه ایرنا، شــبکه 
صهیونیستی )کان( نوشت که مقامات نظامی و 
امنیتی رژیم اسرائیل همزمان با نزدیک شدن به 
ایام »اعیاد یهودی«، خود را برای احتمال جنگ 
و درگیری در جبهه های مختلف آماده می کنند. 
این شــبکه از نگرانی مقامات صهیونیستی به 
خاطر تشدید عملیات های مقاومتی در کرانه 
باختری و تشــویق رهبران مقاومت در لبنان 
و غزه به افزایش هرچه بیشــتر این عملیات ها 
خبر داد و افزود که ارتش رژیم صهیونیســتی 
به سبب این نگرانی ها، فعالیت و حضور خود را 
در کرانه باختری افزایش خواهد داد. در همین 
حال، روزنامــه صهیونیســتی »معاریو« روز 
گذشته اعلام کرد که احتمالا جنبش حماس 
به دنبال تشــدید ناامنی و درگیری ها در کرانه 
باختری و ســرزمین های اشغالی 19۴8 باشد. 
این روزنامه به نقل از مســئولان وزارت جنگ 
رژیم صهیونیستی افزود که هفته گذشته پس 
از مدت ها آرامش نســبی، ظاهرا غزه دوباره از 
خواب بیدار شده و شاهد تنش و درگیری های 
شــدید در امتداد نوار مرزی این باریکه بودیم. 
معاریو افزود که هیچ بعید نیســت که به زودی 
شــاهد از ســرگیری حملات راکتی به اراضی 
اشغالی از سمت غزه باشــیم، زیرا تجربه نشان 
داده که اوضاع امنیتی ملتهب در کرانه باختری 
در نهایت به عملیاتی بزرگ در نوار غزه منتهی 
خواهد شد. شرایط این روزهای سرزمین های 
اشــغالی با توجه به اختلافــات عمیق بوجود 
آمده میان کابینه افراطی »بنیامین نتانیاهو« 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی و جناح مقابل 
به دلیل تصویب لایحه تغییرات قضایی بسیار 

     مجلس شورای یمن:
نظامیان آمریکایی و انگلیسی 
هدف مشروع ارتش یمن هستند

مجلس شورای یمن با اشــاره به تحرکات 
مشکوک آمریکا و انگلیس در یمن و اشغالگری 
آنها هشــدار داد کــه این وضعیــت نظامیان 
آمریکایی و انگلیسی را به هدفی مشروع برای 
نیروهای مســلح یمن تبدیل می کند و سران 
این کشورها باید اظهارات رهبران یمنی را باید 

جدی بگیرند.
به گزارش روز یکشنبه ایرنا به نقل از پایگاه 
خبری العهد، مجلس شــورای یمن تحرکات 
مشکوک نظامی آمریکا در استان های شرقی و 
جنوبی این کشور و ورود نظامیان آمریکایی به 
تعدادی از مدارس اســتان حضرموت واقع در 

شرق یمن را به شدت محکوم کرد.
این مجلــس در بیانیه  خــود تاکید کرد که 
طرح هــای اســتعماری آمریــکا و انگلیس و 
تحرکات مشکوک آن ها اکنون برای تمام ملت 
یمن برملا شده اســت و این امر باعث می شود 
که حضور تحریک آمیز آن ها به هدفی مشروع 
برای نیروهای مسلح و مردم آزاده یمن تبدیل 

شود.
در این بیانیه آمده است که تحرکات خصمانه 
آمریکا همزمان با رســیدن تجهیزات دریایی 
آمریکایی و انگلیســی به دریای ســرخ نشان 
دهنده تلاش های استعمارگرانه آن ها با هدف 
ممانعت از ایجاد صلــح در یمن و ادامه تحریم و 
محاصره است و این امر در راستای منافع آن ها 

در منطقه و به ضرر ملت یمن است.
در بخشی از این بیانیه تاکید شده است که 
آمریکا به دنبال از بیــن بردن مطالبات عادلانه 
یمن، تحقق اهداف خود و غارت ثروت و منابع 

این کشور است.
مجلس شورای یمن خاطرنشــان کرد که 
حضور نظامیان آمریکایی در تعدادی از مراکز 
آموزشــی در اســتان حضرموت نقض آشکار 

حاکمیت یمن است.
در بخش دیگــر این بیانیه آمده اســت که 
هشــدارهای ســید عبدالملک الحوثی رهبر 
انقلاب یمن و مهدی المشــاط رئیس شورای 
عالی سیاسی یمن را جدی گرفت؛ به ویژه اینکه 
کشور یمن امروز از اراده و قدرت قوی برخوردار 
شده و توانایی گرفتن حقوق مشــروع خود را 

دارد.
مجلس شــورای یمن همچنین از سکوت 
شورای امنیت و سازمان ملل نسبت به اقدامات 
خصمانه آمریکا و انگلیس و تحرکات ســفیر 
آمریکا برای ممانعت از تحقــق صلح در یمن و 
برآورده نشــدن حقوق مردم این کشور انتقاد 

کرد.
مهدی المشاط رئیس شورای عالی سیاسی 
یمن نیز با هشــدار به نظامیــان آمریکایی و 
انگلیسی در خاک این کشــور گفته بود: یمن 

خط قرمز ما است.
در روزهای اخیر نیز منابع آگاه یمنی از توطئه 
جدید نیروهای ویژه اشــغالگر انگلیس برای 
ساخت یک پایگاه نظامی در استان حضرموت 
واقع در شــرق یمن خبر داده و اعلام کردند که 
گزارش ها حاکی از آن اســت که نیروهای ویژه 
انگلیس بــا حمایت عناصر مــزدور داخلی در 

یمن، در حضرموت مستقر شده اند.

حزب الله: 
لبنان نیازی به نصیحت آمریکا 

ندارد
رئیس شــورای اجرایی حــزب الله لبنان 
در واکنــش بــه گفته هــای اخیــر »آموس 
هوکشتاین« فرستاده آمریکا به بیروت تاکید 
کرد که لبنان نیازی بــه نصیحت های آمریکا 
ندارد و اربابان هوکشتاین جلوی لبنان را برای 
دریافت کمک هــای اقتصادی پیشــنهادی 

گرفته اند.
به گزارش روز یکشنبه ایرنا به نقل از رسانه 
های لبنانی، »هاشــم صفی الدیــن« رئیس 
شورای اجرایی حزب الله گفت: لبنان نیازی به 
نصحیت های آمریکا ندارد و مــا نیاز به تئوری 
پردازی بیشتری نداریم، زیرا آمریکا اگر صادق 
بود که به کمترین وعده های خود به لبنانی ها 
در خصوص موضــوع واردات گاز لبنان از مصر 
عمل می کــرد. به طور قطع، ما بــه آمریکا دل 

نبسته و نخواهیم بست.
وی اظهار داشــت: آمریکا را دشمن واقعی 
لبنان و لبنانی ها می دانیم و با سلاح های آمریکا 
کشتار »قانا« و تمام کشتارهای دیگر روی داد و 
با هواپیماها و جنگنده ها و سلاح های آمریکا، 
لبنانی ها به قتل رســیدند و با همین ســلاح 
ها و موشــک و امکانات آمریکا است که هر روز 

فلسطینی ها به قتل می رسند.
رئیس شورای اجرایی حزب الله لبنان افزود: 
ما نه تنها هیچ گاه به آمریکا دل نبســته و به آن 
اعتماد نکرده ایم، بلکه معتقدیم که دشــمنی 
آمریکا با لبنان کمتر از دشــمنی اسرائیلی ها 
نیست و شاید شدیدتر هم باشد. ما چنین امری 
را در جنگ 33 روزه در ســال 2006 میلادی 

شاهد بودیم.

قرارداد گازی ترکیه - بلغارستان و نگرانی 
اروپا از صادرات مجدد گاز روسیه

نشــریه پولیتیکو در گزارشــی نوشت 
در حالی که بروکســل تلاش می کند تا از 
وابســتگی به منابع انرژی روسیه بکاهد، 
بیم آن می رود که قــرارداد گازی ترکیه و 
بلغارســتان به صادرات بیشتر گاز روس ها 
به اتحادیه اروپا منجر شده و مقررات رقابت 

تجاری این نهاد اروپایی را نقض کند.
به گزارش ایرنا، پولیتیکو به تازگــی و به نقل از 
منابع آگاه نوشت که کمیســیون اروپا »به دقت« 
این مسئله را زیر نظر داشته و در صورت »تخطی از 
مقررات ضد انحصار اتحادیه اروپا، کمیســیون بی 

درنگ دست به اقدام مقتضی خواهد زد. »
به نوشــته این تارنمای آمریکایی، دولت موقت 
بلغارســتان با ابــراز نگرانی از قطع صــادرات گاز 
روسیه به این کشــور و تهدید شدن امنیت انرژی، 
با این قرارداد موافقت کرده بــود. با این حال و برغم 
برقرار بودن این توافــق، دولت جدید اصلاح طلب 
بلغارستان اعلام کرده که این قرارداد نباید امضا می 
شد و تحقیقات رســمی در این زمینه را آغاز کرده 

است.
بر اســاس مفاد این قرارداد، شرکت گاز دولتی 
»بلغارگاز« مجــاز به واردات ســالانه یک میلیارد 
و 850 میلیون متــر مکعــب گاز از ترکیه خواهد 
بود. این حجــم برابر با 60 درصد مصرف ســالانه 
بلغارستان است و این کشــور صرف نظر از میزان 
بهره برداری از این ظرفیت، باید ظرف 13 سال، 2 

میلیارد دلار به شرکت گاز بوتاش ترکیه بپردازد.
طبق ایــن توافق بوتــاش برای فــروش گاز به 
مشتریان داخل بلغارســتان و کشورهای همجوار 
مانند رومانی به خط لوله این کشــور دسترســی 
خواهد داشت و 138 میلیون یورو بابت ترانزیت گاز 

پرداخت خواهد کرد.
به نوشته پولیتیکو، این قرارداد مقررات اتحادیه 
اروپا را نقض نمی کند ولی این نگرانی را ایجاد کرده 

که به سود شرکت های ترکیه و بلغارستان و به زیان 
رقبا باشد.

مشکل دیگر اینجاســت که بلغارستان به هیچ 
وجه قادر به شناسایی منشــأ گاز وارداتی از ترکیه 
نیست. شرکت بوتاش از روسیه، ایران و جمهوری 

آذربایجان گاز وارد می کند.
گرچه اتحادیه اروپا گاز طبیعی روسیه را تحریم 
نکرده، اما در صدد است تا سال 2027 و 8 سال پیش 
از پایان قرارداد گازی روسیه و بلغارستان واردات آن 

را پایان دهد.
به اعتقاد تحلیلگران، قــرارداد بلغارگاز آغازگر 
دوران نوین تجارت با روســیه اســت که واردات 
غیرمستقیم جایگزین قراردادهای خرید مستقیم 

انرژی از روسیه می شود.
یک دیپلمات ارشــد اتحادیه اروپا که خواست 
نامش فاش نشود با ابراز نگرانی از تلاش کشورهای 
ثالث در بی توجهی به سیاســت های بروکسل در 
قبال روسیه، گفت: همه ما باید در این مورد هشیار 

باشیم و با دقت منشأ گاز وارداتی را رصد کنیم.
از ســوی دیگر، قرارداد بلغار گاز گامی دیگر در 
مسیر تبدیل شــدن ترکیه به صادرکننده مجدد 
سوخت های فسیلی به اتحادیه اروپا محسوب می 
شــود. در اکتبر 2022 رجب طیب اردوغان رئیس 
جمهوری ترکیه اعلام کرد که وی با ولادیمیر پوتین 
همتای روس خود توافق کرده تا ترکیه برای تامین 
گاز قاره اروپا به مرکز صادرات آن تبدیل شــود. به 
نوشته پولیتیکو، با توجه به اوضاع اقتصادی وخیم 
ترکیه، دورنمــای صادرات مجدد ســوخت های 
فسیلی روســیه بیش از پیش برای آنکارا جذاب به 
نطر می رسد. یوری شافرانیک وزیر پیشین انرژی 
روســیه و رئیس اتحادیه تولیدکننــدگان نفت و 
گاز این کشــور به پولیتیکو گفت که احتمال دارد 
اتحادیه اروپا به خرید انرژی روسیه از طریق طرف 

های ثالث ادامه دهد.

خبرخبر

آگهی مزایده عمومی اجاره زمین فوتسال شهرداری باسمنج
مرحله اول- نوبت اول 

شهرداری باسمنج در نظر دارد باستناد مجوز شــماره 66 مورخه 1402/05/25 
شورای محترم اسلامی شهر باسمنج زمین فوتسال شهرداری واقع در خیابان ایثار 
جنب پل ســتارخان را از طریق مزایده عمومی به اشخاص واجد الشرایط )بصورت 

اجاره یکساله( واگذار نماید.
 لذا لازم است شرکت کنندگان ضمن بررســی مدارک مربوطه و برآورد اولیه و آدرس فوق در 

مزایده شرکت نموده وپیشنهاد خودرادر سامانه ستاد به آدرس  setadiran.irارائه نمایند.
شرایط شرکت در مزایده :

1-قیمت پایه برای اجاره یکسال به مبلغ 1.200.000.000  ریال به آدرس محل مزایده 
: زمین فوتسال شهرداری واقع در خیابان ایثار جنب پل ستارخان

2- جهت شرکت در مزایده بایستی مبلــغ 60.000.000 ریال ضمانتنامه بانکی به نفع 
شــهرداری یا معادل آن وجه نقد به حساب شــماره 70012۴0  شــهرداری به عنوان سپرده 
نزد بانک شــهر واریز و فیش آن را در ســامانه ســتاد بارگذاری نمایند و اصل ضمانتنامه قبل 
از بازگشــایی پاکتها به دبیرخانه  شــهرداری تحویل گردد. مدت اعتبار تضمینهای فوق باید 
حداقل سه ماه پس از تاریخ افتتاح پیشنهادات باشد.بدیهی است به جزء ضمانت نامه های فوق 

هیچگونه اوراق ) چک ، سفته و ... ( مورد قبول نخواهد بود .
3- هرگاه برنده اول ، دوم و سوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده آنان به ترتیب به 

نفع شهرداری ضبط خواهد شد.
4- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.

5- هزینه آگهی برعهده برنده مزایده میباشد.
6- سایر اطلاعات ، جزئیات و شرایط شرکت در مزایده در اسناد مزایده مندرج است. 

مواعد زمانی :
مهلت دریافت اسناد :1۴02/06/13 الی 1۴02/06/22 

آخرین مهلت ارسال پیشنهادات : 1۴02/07/03
تاریخ انتشار آگهی مرحله اول – نوبت اول : 1۴02/06/13                 

 تاریخ انتشار آگهی مرحله اول – نوبت دوم : 1۴02/06/19
 شهردار باسمنج
 اله وردی مشفق
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دکتر احمد بهارونــدی، مدیرعامل بانک 
کارآفرین در سی و سومین همایش بانکداری 
اسلامی به ارائه مقاله ای پرداخت که براساس 
آیه هفت ســوره مبارکه حشــر و با تاکید بر 
برقراری عدالت برای تمامی آحاد جامعه تهیه 

شده بود.
به گزارش پــول و ارز به نقل از بانــک کارآفرین 
به نقل از کارآفریــن نیوز، سی وســومین همایش 
بانکداری اسلامی از روز گذشته )هفتم شهریور ماه( 
آغاز به کار کرد و تا امروز ادامه داشت. در روز دوم این 
همایش که به ارائه مقالات تخصصی اختصاص یافت 

دکتر احمد بهاروندی، مدیرعامل بانک کارآفرین به 
ارائه مقاله ای پرداخــت. مدیرعامل بانک کارآفرین 
در مقاله خود به بررســی اثر تمرکز ســبد اعتباری 
بانک ها بر اختلال رشــد ترازنامه بانک ها پرداخت. 
همچنین در این مقاله ســنجه ای جدیــد با عنوان 
اختلال در رشد ترازنامه بانک، برای محاسبه ناترازی 
در شبکه بانکی ارائه کرد. اســاس و شالوده تحقیق 
دکتر بهاروندی براســاس آیه هفت ســوره مبارکه 
حشــر با تاکید بر برقراری عدالت برای تمامی آحاد 
اجتماعی بود. در این ارائه مدیرعامل بانک کارآفرین 
تأکید کرد: کارکرد و نقش بانک ها به عنوان واسطه گر 

مالی تجمیع و بازتخصیص منابع است. وی در مقاله 
خود لزوم ایجاد گردش در اعتبار بین آحاد اقتصادی، 
به عنوان یکی از مهمترین شــاخص های عدالت در 
تخصیص تسهیلات را نیز مورد تأکید قرار داد. نکته 
مهم و قابل توجه دیگری که در این مقاله به آن اشاره 
شده گردش تســهیلات بین متقاضیان متفاوت به 
عنوان یکی از پیشــران های اصلی رشــد اقتصادی 
اســت، اما در عین حــال در یک اقتصــاد با وجود 
تورم های مزمن نسبتا بالا بدیهی است که گیرندگان 
تســهیلات کلان میل به تمدید اصل تســهیلات 

داشته باشند.

مدیرعامل بانک کارآفرین توضیح داد: بانک داری اسلامی و برقراری عدالت برای آحاد جامعه

بانک ملی ایران در طول ســال 1401 و دو 
ماهه نخست سال جاری، سهم عمده ای در 
تامین نیاز تسهیلات اقشار مختلف کشور 

داشته است.
به گزارش پــول و ارز  به نقــل از روابط عمومی 
بانک ملی ایران، این بانــک در طول مدت زمان یاد 
شده علاوه بر اعطای انواع تسهیلات به بخش های 
مختلف اقتصادی کشــور، انــواع وام های قرض 
الحســنه را به جوانان، متقاضیان و خانواده های 
واجد شرایط در شبکه بانکی پرداخت کرده است. 
بر اســاس این گزارش در طول سال 1۴01 حدود 
660 هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه به میزان 
تقریبی ۴00 هــزار میلیاردریال بــه متقاضیان 
واجد شرایط پرداخت شده است. بانک ملی ایران 
در مــدت زمان یاد شــده تعداد 177 هــزار فقره 
تسهیلات ازدواج به میزان 2۴6 هزار میلیاردریال، 
137 هزار فقره تسهیلات فرزندآوری به میزان 57 
هزار میلیاردریال، 52 هزار فقره تســهیلات خود 
اشــتغالی کمیته امداد امام خمینی)ره( به میزان 
۴6 هــزار میلیاردریال، 27 هزار فقره تســهیلات 
سفرهای استانی ریاست جمهوری به میزان چهار 
هزار میلیاردریال، 20 هزار فقره تسهیلات قرض 
الحسنه رفع احتیاجات ضروری به میزان سه هزار 
میلیاردریال و همچنین تعداد 2۴7 هزار فقره انواع 
دیگر وام های قرض الحســنه مجموعــا به میزان 
۴۴ هزار میلیارد ریال شــامل مســکن محرومان 
شــهری با معرفی کمیته امداد امام خمینی)ره( 
و بهزیســتی، رفع احتیاجات ضــروری کارکنان 
آموزش و پرورش، بیماران فقیر و معسر با معرفی 
هــلال احمر و کمیته امــداد امــام خمینی)ره(، 

ودیعه و تعمیر مســکن و …پرداخت کرده است. 
همچنین مجموع تسهیلات پرداختی طی سال 
1۴01 به جز قرض الحســنه حدود دو میلیون و 
3۴1 هزار مــورد به میزان تقریبی ســه میلیون و 
300 هزار میلیارد ریال بوده اســت کــه در قالب 
عقود مبادله ای و مشارکتی در بخش های مختلف 
اقتصادی به متقاضیان واجد شرایط پرداخت شده 
است. حدود 203 هزار فقره تســهیلات در قالب 
عقود مشارکتی)مضاربه و مشــارکت مدنی( نیز 
به میزان تقریبی 520 هزار میلیاردریال پرداخت 
شده اســت. بانک ملی ایران همچنین حدود دو 
میلیون و 136 هزار فقره تسهیلات در قالب عقود 
مبادله ای فروش اقساطی، اجاره به شرط تملیک، 
جعاله، مرابحه با احتســاب کارت اعتباری و سلف 
به میزان تقریبی دو میلیــون و 673 هزار میلیارد 
ریال پرداخت کرده اســت. از مجموع تسهیلات 
پرداختی طی سال گذشــته، بیش از دو هزار فقره 
تسهیلات به شرکت های دانش بنیان در مجموع 

حدود 107 هزار میلیاردریال اعطا شــده اســت.
مانده تســهیلات پرداختی بانک ملــی ایران به 
شــرکت های مذکور نیز در پایان ســال گذشته 
حدودا بالغ بر 101 هــزار و 500 میلیاردریال بوده 
است در مجموع ســال 1۴01 به میزان ۴0 همت 
تسهیلات قرض الحسنه و 330 همت تسهیلات 
در قالب عقود مشارکتی و مبادله ای پرداخت شده 

است.
تداوم پرداخت تسهیلات اعطایی بانک 

ملی ایران در دو ماهه نخست سال جاری
بانک ملی ایران در دو ماهه نخست سال جاری 
نیز حدود 63 هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه به 
میزان تقریبی 51 هزار میلیاردریال به متقاضیان 

واجد شرایط پرداخت کرده است.
این بانک در مدت زمان یاد شــده 15 هزار فقره 
تســهیلات ازدواج به میزان 29 هزار میلیاردریال، 
22 هزار مورد تسهیلات فرزندآوری به میزان 13 
هزار میلیاردریال، 13 هزار فقره تســهیلات بانک 

کارگشایی به میزان 500 میلیاردریال، همچنین 
تعداد 13 هزار فقره انواع دیگر تســهیلات قرض 
الحســنه مجموعا به میزان هشــت هزار و 500 

میلیاردریال به متقاضیان پرداخت کرده است.
مجموع تســهیلات پرداختی بــه جز قرض 
الحســنه طی دو ماهه نخست ســال جاری نیز 
قریب به 216 هزار فقره به میزان تقریبی 380 هزار 
میلیاردریال بوده است که در قالب عقود مبادله ای 
و مشــارکتی به بخش های مختلــف اقتصادی و 

متقاضیان واجد شرایط اعطا شده است.
این بانــک در دو ماهه نخســت ســال جاری 
حدود 23 هزار فقــره تســهیلات در قالب عقود 
مشــارکتی)مضاربه و مشــارکت مدنــی( بــه 
میزان تقریبی 59 هــزار میلیاردریــال و بیش از 
192 هزار و 650 فقره تســهیلات در قالب عقود 
مبادله ای)فروش اقساطی، اجاره به شرط تملیک، 
جعاله، مرابحه با احتســاب کارت اعتباری و سلف 
به میزان تقریبی 302 هزار میلیاردریال پرداخت 

کرده است.
همچنین از مجموع تسهیلات پرداختی طی دو 
ماهه نخست سال جاری، قریب به تعداد 350 فقره 
تسهیلات به شرکت های دانش بنیان در مجموع به 

میزان 19 هزار میلیاردریال اعطا شده است.
گفتنی است مانده تســهیلات پرداختی بانک 
ملی ایران به شرکت های مذکور نیز تاکنون حدودا 

بالغ بر 105 هزار میلیاردریال است.
میزان تسهیلات قرض الحسنه پرداختی در دو 
ماهه نخست ســال جاری پنج همت و تسهیلات 
اعطایی در قالب عقود، مشــارکتی و مبادله ای به 

میزان 38 همت بوده است.

رشد ۸۳ درصدی تسهیلات اعطایی به شرکت دانش بنیان در سال ۱۴۰۲
بانک توســعه صادرات ایران با هدف حمایت همه جانبه 
از صادرات محصولات شــرکت های دانــش بنیان تا پایان 
تیرماه سال 1402 مبلغ 8 هزار و 605 میلیارد ریال تسهیلات 
پرداخت کرده که این مقدار نسبت به مدت مشابه سال قبل 
با تســهیلاتی معادل 4 هزار و 692 میلیارد ریال، رشد 83 

درصدی را نشان می دهد.
به گزارش پول و ارزبه نقل از روابط عمومی بانک توســعه صادرات 
ایران، کل تسهیلات اعطایی از ابتدای سال تا پایان تیرماه 1۴02 بالغ 
بر ۴6 هزار و 607 میلیارد ریال بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 
رشد 21 درصدی داشته اســت؛ این رقم در مدت مشابه سال گذشته 
38 هزار و ۴۴۴ میلیارد ریال بوده که به بخش  های مختلف اقتصادی 
شامل کشاورزی و صنایع تبدیلی و تکمیلی، استخراج معدن، صنعت، 
خدمات فنی و مهندسی، بازرگانی و خدمات تخصیص داده شده است.

این گزارش می  افزاید، بانک توسعه صادرات ایران با هدف حمایت 
از صادرات محصولات صنایع کوچک و متوســط تا پایان تیرماه سال 

1۴02 بالغ بر 12هزار و 619 میلیارد ریال تسهیلات ارائه کرده است.
همچنین بانک توســعه صادرات ایــران به منظــور ایفای نقش 

مسئولیت اجتماعی خود، پرداخت تســهیلات برای ازدواج جوانان، 
جوانی جمعیت، دانش بنیان، صنایع خلاق، تولید مسکن، اشتغالزایی 

و کارآفرینی را در کارنامه فعالیت خود دارد.
بر اســاس این گزارش، طرح  های تامین مالی شــده توسط بانک 
توسعه صادرات ایران در سال 1۴02 که به مرحله بهره  برداری رسیده  
اند، مشــتمل بر احداث خطوط انتقال برق جهــت افزایش ظرفیت 
صادرات برق به کشور پاکستان، طرح احداث واحد آب  شیرین  کن در 
بوشهر، طرح توسعه تولیدات بلوکات گازی، خرید خطوط بسته  بندی 
و پرکنی محصولات لبنی طرح تولید انبوه آنژیوکت می  شود که به بهره 

 برداری رسیده  اند.
همچنین ســایر طرح  های صادراتی حمایت مالی شــده، شامل 
احداث مجتمع پتروشیمی، طرح توسعه یکپارچه میادین مشترک 
نفتی غرب کارون، احداث واحد تولید پروپیلن در ماهشهر، طرح تولید 
اسلب عریض فولادی و طرح احداث یک واحد تولیدی با ظرفیت 700 

هزار تن شمش است.
از دیگر طرح  های حمایت شده که در حال اجرا هستند می توان به 
پروژه خط سوم انتقال برق در کشور ارمنستان، طرح احداث و توسعه 

پســت برق جهت افزایش ظرفیت صادرات برق به کشور عراق، طرح 
توسعه بندر شهید بهشــتی چابهار و طرح احداث واحد رسیدگی نخ 

اکریلیک اشاره کرد.
خاطر نشان می سازد متنوع ســازی تجهیز منابع، وصول مطالبات 
غیرجاری، رشد سهم خدمات ارزی، جوانگرایی و پرورش استعدادها، 
تداوم حمایت از شــرکت  های دانش  بنیان، استقرار حاکمیت شرکتی 
و افزایش درآمدهای غیر مشــاع از سیاست  های بانک توسعه صادرات 

ایران به شمار می  رود.

درخشش بانک سپه در سومین 
دوره جشنواره روابط عمومی 

و مسئولیت اجتماعی

دوره  ســومین  در  ســپه  بانــک 
جشــنواره روابط عمومی و مسئولیت 
اجتماعــی، موفــق به دریافت نشــان  
ســفیر  نشــان  و  پیشــرفته  عالــی 

مسئولیت اجتماعی شد.
به گزارش پول و ارزبــه نقل از پایگاه 
اطلاع رسانی بانک ســپه، این بانک در 
سومین دوره جشــنواره روابط عمومی 
و مســئولیت اجتماعی )برند خوب( که 
عصر روز سه شــنبه 7 شهریور 1۴02، 
با حضــور روابــط عمومی ســازمان 
ها و شــرکت هــای پیشــرو در زمینه 
مســئولیت اجتماعی در مرکز همایش 
های بین المللی صداوسیما برگزار شد 
موفق به دریافت نشان عالی مسئولیت 
اجتماعی پیشرفته شــد و نشان سفیر 
مســئولیت اجتماعی به پــاس زمینه 
ســازی و اهتمام در ترویج مســئولیت 
اجتماعی در بانک ســپه به دکتر آیت 
اله ابراهیمــی مدیرعامــل بانک اهدا 

شد.
در متن لوح تقدیر و نشــان ســفیر 
مســئولیت اجتماعی خطــاب به دکتر 
ابراهیمی مدیرعامل بانک ســپه آمده 

است:
»به یقین ســازمان متعهــد و عامل 
بــه مســئولیت اجتماعی ، ســازمانی 
پیشرو و سرآمد اســت که زمینه های 
ضروری بــرای تعالــی و پیشــرفت و 
موفقیت را مهیا ســاخته است ؛ بر این 
اســاس مدیران و ســایر افرادی که در 
جایگاه های مختلف و در نقش ســفیر 
مســئولیت اجتماعی به زمینه سازی 
بــرای اجــرای آن اهتمام مــی ورزند 

شایسته قدردانی و تکریم هستند.
دبیرخانه جشنواره روابط عمومی و 
مسئولیت اجتماعی با توجه به بررسی 
هــای میدانی ، اهتمام جنــاب عالی را 
در ترویج این امــر مهم ارج می نهد و به 
پاس قدردانی ، نشــان سفیر مسئولیت 
اجتماعی را به آن مدیــر ارزش مدار و 

ارزش آفرین تقدیم می کند.«

 عملکرد پرقدرت بانک سینا 
در مردادماه

رشد 9 هزار و 801 میلیارد ریالی درآمدهای 
عملیاتی بانک سینا در مردادماه امسال، بیانگر 

عملکرد مطلوب این بانک در این ماه بوده است.
به گزارش پول و ارز  به نقل از روابط عمومی 
بانک سینا، انتشــار گزارش عملکرد مردادماه 
ســال جاری این بانک در ســامانه کدال نشان 
می دهد که بانک سینا در این ماه از محل اعطای 
تسهیلات، بیش از شــش هزار و 303 میلیارد 
ریال درآمد کسب کرده اســت که با احتساب 
درآمدهــای ســپرده گذاری، اوراق بدهــی، 
سرمایه گذاری و کارمزدی، مجموع درآمدهای 
عملیاتی بانک در این ماه به بیش از 9 هزار و 801 

میلیارد ریال رسیده است.
بــه ایــن ترتیــب، درآمدهــای عملیاتی 
محقق شــده بانک با حدود 28 درصد رشد در 
مردادماه 1۴02، به ۴5 هــزار و 153 میلیارد 
ریال در مجموع عملکرد پنج ماهه نخست سال 

جاری رسیده است.
بانک ســینا در مردادماه سال جاری حدود 
پنج هــزار و 228 میلیارد ریال هزینه ســود 
سپرده ها را پرداخت کرده است و به این ترتیب 
تراز بانک در مردادماه یک هــزار و 75 میلیارد 
ریال و تراز پنج ماهه امســال هفت هزار و 700 

میلیارد ریال مثبت بوده است.

 »سیفی« سرپرست
 بانک صادرات ایران شد

با تصمیم هیــات مدیره بانک صــادرات، 
محسن سیفی کفشــگری، عضو فعلی هیات 
مدیره این بانــک به عنوان سرپرســت بانک 

صادرات ایران منصوب شد.
به گزارش پــول و ارز ، همچنین با تصمیم 
هیات مدیره این بانک، یاســر مرادی به عنوان 
عضو اجرایی هیأت مدیره و ســید ضیا ایمانی 
به عنوان رییس هیات مدیــره بانک صادرات 

انتخاب شدند.
محســن ســیفی دانش آموخته دکترای 
علوم اقتصادی از دانشگاه آزاد اسلامی و دارای 
ســوابقی همچون قائم مقام مدیرعامل بانک 
قرض الحسنه مهر ایران و مدیریت امور نظارت 
بانک رفاه کارگران است. مسئولیت های اجرایی 
در سازمان بازرســی کل کشور و ریاست هیأت 
مدیره شرکت های مختلف بورسی و غیربورسی 

از دیگر سوابق وی به شمار می آید.

سهم عمده بانک ملی ایران در تامین نیاز تسهیلات اقشار مختلف و بخش های اقتصادی کشور خبرخبر

آگهي مزایده فروش 
مرحله اول  ) نوبت دوم (

شهرداري خسروشاه در نظر دارد  باستناد مجوز شماره 231 – 1402/05/29 شوراي اسلامي خسروشاه تعداد 6 قطعه از املاک خویش  را با قیمت مبنا کارشناســی از طریق مزایده عمومي در ) سامانه ستاد    دولت ( بفروش رساند ، شرکت کنندگان می بایستی جهت دریافت 
اسناد مزایده از تاریخ انتشارآگهی تا تاریخ 1402/03/13 به سامانه ستاد دولت مراجعه  و اسناد خریداری  نمایند.  
متقاضیان مي توانند پیشنهادات خود را تا ساعت 19 روز سه شنبه   مورخ 1۴02/06/28 در در سامانه ستاد دولت  ثبت نمایند.

شرایط شرکت در مزایده :
1 - هرگاه برندگان اول ، دوم و سوم حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

2 - شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
3 - سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مزایده در شرایط شرکت دراسناد مزایده مندرج است.

4 - هزینه آگهی به عهده برنده مزایده میباشد.

لیست املاک مورد مزایده شهرداری خسروشاه 

آدرسمبلغ تضمین شرکت در مزایده)ریال(قیمت کل پایه)ریال(قیمت واحد پایه)ریال(متراژ)متر مربع(کاربریشرایط فروششماره قطعهردیف

خسروشاه بلوار شهید سلیمانی خیابان منتهی به کانون فرهنگی ازپلاک298.2870/000/00020/879/600/0001/0۴3/980/000279مسکونی50%نقدی و 50%مابقی طی اقساط 2 ماهه111

خسروشاه بلوار شهید سلیمانی خیابان منتهی به کانون فرهنگی ازپلاک251.9372/000/00018/138/960/000906/9۴8/000279مسکونی50%نقدی و 50%مابقی طی اقساط 2 ماهه212

خسروشاه خیابان شهید کلانتری جنب پست بانک کوچه 10 متری از پلاک20080/000/00016/000/000/000800/000/00079مسکونی50%نقدی و 50%مابقی طی اقساط 2 ماهه37

خسروشاه خیابان امام خمینی)ره( جنوبی ازپلاک 365.021۴0/000/00051/102/800/0002/555/1۴0/000۴56۴مسکونی50%نقدی و 50%مابقی طی اقساط 2 ماهه۴۴

خسروشاه بلوار شهید سلیمانی کوچه گلگشت سه ازپلاک 207.2۴50/000/00010/362/000/000518/100/0003335مسکونی50%نقدی و 50%مابقی طی اقساط 2 ماهه57

خسروشاه خیابان امام خمینی)ره( شمالی میدان الغدیر بن بست 8متری از پلاک23270/000/00016/2۴0/000/000812/000/0002566مسکونی50%نقدی و 50%مابقی طی اقساط 2 ماهه3

تاریخ انتشار  مرحله اول )نوبت اول( : روز دوشنبه  1۴02/06/06
تاریخ انتشار مرحله اول )نوبت دوم ( : روز دوشنبه1۴02/06/13 

شهردار خسروشاه – کریمیان


